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Milí Levočania,
jedným z bodov rokovania mestského zastupiteľstva v mesiaci apríl bolo prerokovanie petície za 
zachovanie zelene na Námestí Majstra Pavla a rozhodnutie o ďalšom postupe pri rekonštrukcii námestia. 
Mestské zastupiteľstvo prerokovalo petíciu so zástupcami petičného výboru a hlasovaním o ďalšom 
postupe pri rekonštrukčných prácach rozhodlo, že spracovaná projektová dokumentácia na rekonštruk-
ciu námestia sa nebude prepracovávať a mesto bude pokračovať v rekonštrukčných prácach podľa 
doterajšieho projektu. 

Tých z Vás, ktorých zaujímajú podrobnosti, argumenty všetkých zúčastnených za aj proti zmene 
projektovej dokumentácie, prosím o zhliadnutie webovej stránky mesta, na ktorej nájdete podklady
k rokovaniu MZ, zápisnicu z rokovania MZ, ako aj televíznu diskusiu na túto tému na www.tvlevoca.sk. 
Domnievam sa, že pre vytvorenie si názoru na túto otázku je potrebné skutočne nájsť si čas a oboznámiť 
sa s procesom obstarania projektovej dokumentácie, stanoviskami dotknutých orgánov, projektantov
a tiež navrhnutým riešením stavebných prác.

Touto cestou apelujem na Vás všetkých, aby sa diskusia o tejto téme viedla v rovine odbornosti, 
pravdivosti, zodpovednosti a nezneužívala sa na politickú súťaž v súvislosti s blížiacimi sa komunálnymi 
voľbami. Nevyvolávajme v meste napätie, ale prosím, pokojne diskutujme, buďme otvorení argumentom 
druhej strany a tolerantní k inému názoru. Žijeme v demokratickej spoločnosti a právnom štáte, čo 
znamená, že o verejných veciach rozhoduje väčšina a rozhodnutia štátnych orgánov sú pre nás záväzné. 
Rešpektujme to, prosím.
 
Petícia sa nedotýka stavebných prác, s ktorými plánujeme začať v tomto roku. Mesto bojuje s problémom 
do�nancovania ďalších etáp rekonštrukcie námestia, vrátane tých, ktorých sa petícia týka.  

Keď som už začala stavebnými prácami, budem v tejto téme pokračovať a podelím sa s Vami so svojimi 
skúsenosťami. S príchodom jari začali stavebné �rmy pokračovať v stavebných prácach začatých
v uplynulom roku, a tiež s novými stavbami. 

Ako iste viete, zhotoviteľov stavebných prác vyberáme v procese verejného obstarávania, v ktorom je 
kritériom najnižšia cena. Víťaz  má právny nárok na uzavretie zmluvy. Bohužiaľ, takmer na každej stavbe sa 
stretávame s nekvalitou a prácami naviac. Pristúpili sme k reklamáciám a neprevzatiu prác, no pravda je 
taká, že mnohé stavebné �rmy nedisponujú kvalitnými remeselníkmi a taký je potom výsledok. V jednom 
konkrétnom prípade nám sám stavbyvedúci povedal, že aj keď budeme práce reklamovať, on ich s ľuďmi, 
ktorých má, to nedokáže urobiť lepšie. A tak často reklamácia znamená nové obmedzenie pre Vás, napr.
z dôvodu rozkopávky,  a to bez záruky lepšieho výsledku, keďže vadu budú odstraňovať tí istí zamestnan-
ci dodávateľa. Náš právny útvar pripravuje skutočne precízne zmluvy o dielo, no vymožiteľnosť práva
v praxi nezodpovedá našim predstavám. 

Opakovaným problémom, s ktorým sa stretávame, sú nedostatky v obstaranej projektovej dokumentácii, 
v dôsledku ktorých sa nám v procese realizácie stavby objavuje opakovane potreba do�nancovania 
stavebných prác, nevyhnutých k riadnemu ukončeniu stavby a nerozpočtovaných vo výkazoch výmeru 
projektu. 

Napriek uvedeným ťažkostiam som pripravená s tímom zamestnancov mesta popasovať sa s nimi
a pracovať pre Vás a pre naše mesto. Ďakujeme za pochopenie.
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Fontána dobročinnosti na námestí
bola po rokoch zrekonštruovaná

KOMUNITNÉ CENTRUM LEVOČSKÉ LÚKY

Pripravila: ANDREA ČAJOVÁ, Foto: KAMIL TOMČOFČÍK

INFORMÁCIE MsÚ

Fontánu dobročinnosti postavili práve
z dobročinného príspevku Gustáva Herma-
na, ktorý patril k najbohatším levočským 
obchodníkom a mešťanom. V Levoči �nan-
coval i miestnu evanjelickú cirkev a z jeho 
príspevkov bola vybudovaná i mestská 
nemocnica, tak ako ju poznajú Levočania
i dnes. Fontánu zdobí bronzová socha 
matky, ktorá podáva dieťaťu kúsok chleba. 
Bola postavená tak, aby z nej voda tiekla na 
všetky svetové strany.

„Rekonštrukcia Fontány dobročinnosti sa 
uskutočnila na základe projektu s mestom 
Stary Sacz, ktoré je partnerským mestom 
Levoče. Zo spoločného projektu bolo 56 
tisíc eur použitých práve na rekonštrukciu 
fontány. Zvyšnú časť 60 tisíc eur sme doloži-
li prostredníctvom dotácie Ministerstva 
�nancií na záchranu kultúrnych pamiatok,“ 
�nancovanie fontány ozrejmil Jozef Cvoliga 
riaditeľ Úradu PSK, ktorý bol v čase príprav 
rekonštrukcie fontány zástupcom primáto-
ra Levoče. „Zaujímavosťou je, že fontána 
bola postavená na počesť návštevy 
rakúsko-uhorského cisára Františka Jozefa 
I. v roku 1898. Gustáv Herman, ktorý veľkou 
čiastkou prispel na jej výstavbu už v tomto 
období nežil. Stalo sa však to, že počas cesty 
cisára Františka do Levoče, bola jeho man-
želka Alžbeta Bavorská, známa ako Sissi 
zavraždená. Celý sprievod i s cisárom sa 
musel vrátiť na jej pohreb a do Levoče už 
nedošiel. Na počesť života Alžbety Bavor-
skej boli v okolí Fontány dobročinnosti 
študentami vtedajšieho Evanjelického 
lýcea vysadené lipy,“ dodáva Jozef Cvoliga. 

„Konečne po dlhých rokoch bola fontána 
opäť spustená a bola zrekonštruovaná
a verím, že bude slúžiť miestnym obyvate-
ľom i turistom na osvieženie sa počas horú-
cich letných dní. Teší ma najmä to, že jeden 
kus nášho historického centra je zrekon-
štruovaný a možno sa vrhnúť do ďalšej 
rekonštrukcie námestia i v spolupráci
s Prešovským samosprávnym krajom,“ 
dodal bývalý primátor Milan Majerský, 
ktorý je v súčasnosti predsedom Prešovské-
ho samosprávneho kraja. 

„Práve socha matky, ktorá podáva dieťaťu 
chlieb má silný odkaz i do dnešnej doby,
v ktorej by silnejší mali pomáhať slabším
a bohatší tým chudobnejším. Pevne verím, 

že tento odkaz bude rezonovať i v našich 
srdciach zakaždým, keď okolo Fontány 
dobročinnosti prejdeme,“ podotkla zástup-
kyňa primátora mesta Lýdia Budziňáková.

Fontánu dobročinnosti „znovuspustili“ 8. 
mája, keď za zvuku fanfár a po rozstrihnutí 
slávnostnej stuhy práve Lýdiou Budziňáko-
vou, Milanom Majerským a Jozefom Cvoli-
gom po dlhých rokoch vystrekla voda
z fontány na všetky svetové strany. 

Mesto plánuje v rekonštrukcii Námestia 
Majstra Pavla pokračovať i v nasledujúcom 
období. 

INFORMÁCIE MsÚ

Dňom 01.04.2018 začalo svoju činnosť  
Komunitné centrum v Levoči v lokalite 
Levočské Lúky.  Tento projekt realizuje 
Mesto Levoča vďaka podpore z Európskeho 
sociálneho fondu a Európskeho fondu 
regionálneho rozvoja v rámci operačného 
programu Ľudské zdroje.  Komunitné cen-
trum sídli v budove bývalej sýpky Šľachti-
teľského ústavu a je otvorené denne
v pracovných dňoch v čase od 7:00 do 15:00 
hodiny. Jeho činnosť zabezpečujú traja stálI 
zamestnanci, menovite Slavomír Valigur-
ský - odborný garant komunitného centra, 
Lucia Kolarská odborný pracovník komu-
nitného centra a Anežka Lacková -
pracovník komunitného centra.  Komunit-
né centrum je verejným priestorom urče-
ným na stretávanie sa ľudí a na rozvoj 
miestnej komunity a jeho činnosť má 
mnohé podoby. Od realizácie skupinových 
aktivít s deťmi a dospelými až po väčšie 
komunitné akcie. Charakter aktivít komu-
nitného centra vychádza z požiadaviek
a potrieb jeho klientov. Doposiaľ boli reali-
zované predovšetkým aktivity zamerané 
na tvorivú činnosť detí a dospelých. Z tých-
to aktivít najväčší záujem klientov centra je 

o ručné práce. S rovnakým záujmom sa 
stretávame aj pri realizovaní  záujmových
a voľnočasových aktivít detí a mládeže. Sú 
to obľúbené športové a umelecké aktivity
a práca s počítačom. Za krátke obdobie 
fungovania komunitného centra boli reali-
zované aj poradenské aktivity súvisiace
s aktuálnymi spoločenskými požiadavka-
mi. Klientom bolo poskytnuté základné 
sociálne poradenstvo v oblasti zamestna-
nosti a sociálnych vecí. Rovnako treba 
spomenúť aj pomoc pracovníkov komunit-
ného centra pri príprave detí na školskú 
dochádzku a školské vyučovanie. Pri reali-
zovaní skupinových a komunitných akcií  
centrum úzko spolupracuje aj s ďalšími  
organizáciami mesta Levoča, predovšet-
kým s Centrom voľného času. Sľubne sa 
rozvíja aj spolupráca komunitného centra
s občianskym združením SPOLU Slovensko, 
vďaka ktorej bola zrealizovaná skupinová 
aktivita zameraná na poskytovanie prvej 
pomoci. Menované občianske združenie 
zároveň prispelo na chod činnosti komunit-
ného centra aj materiálne a to darovaním 
pomôcok určených na prácu s deťmi a na 
športové aktivity. Okrem skupinových 

aktivít komunitné centrum poskytuje svo-
jim klientom a ich rodinným príslušníkom 
aj individuálne základné a špecializované 
sociálne poradenstvo. Z ostatných aktivít 
centra možno spomenúť mapovanie 
potrieb obyvateľov mestskej časti mesta 
Levoča - Levočské Lúky. Z plánovaných 
aktivít na ďalšie obdobie možno spomenúť 
pripravovaný klub matiek s malými deťmi, 
čitateľský klub, športové turnaje, turistické 
vychádzky a pod. Komunitné centrum má 
ambíciu byť v budúcnosti regionálnym 
centrom komunitnej práce nielen pre oby-
vateľov mestskej časti Levočské Lúky, ale aj 
ostatných obyvateľov mesta Levoča a jeho 
blízkeho okolia. Preto si vážime každú 
jednu individuálnu iniciatívu obyvateľov 
tak mestskej časti Levočské Lúky, ako aj 
ostatných obyvateľov mesta Levoča, a to 
formou ich dobrovoľníckej pomoci pri 
zabezpečovaní  skupinových a komunit-
ných aktivít centra alebo prispením k ich 
materiálnemu zabezpečeniu.

Slavomír Valigurský,
garant KC

Fontána dobročinnosti, ktorá krášli Námestie Majstra Pavla v Levoči bola po 
mnohých rokoch opäť spustená. Pred viac ako 10 rokmi sa kvôli zastaranému

a nefunkčnému vodnému systému prestala používať. Mesto začalo s jej 
rekonštrukciou ešte v uplynulom roku. Fontána dobročinnosti sa znovu 

spustila 8. mája 2018 v rámci levočského podujatia Dňa rodiny. 
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Fontána dobročinnosti, ktorá krášli Námestie Majstra Pavla v Levoči bola po 
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a nefunkčnému vodnému systému prestala používať. Mesto začalo s jej 
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spustila 8. mája 2018 v rámci levočského podujatia Dňa rodiny. 
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ROZHOVOR ROZHOVOR

Oproti iným krajinám, ako napríklad Dán-
sko, Švajčiarsko, či Nemecko máme i pome-
nej hráčov v NHL. Bol som i v krajinách, kde 
hrá hokej každý a z kvantity možno potom 
vyberať i kvalitu. Na Slovensku vo všeobec-
nosti hrá hokej málo hráčov a to množstvo 
hráčov, z ktorých  možno vyberať je malé.
A opäť sa dostávame k �nancovaniu hokeja 
na Slovensku. Je to ako začarovaný kruh. Nie 
sú peniaze na vychovávanie hokejovej 
mládeže. To je skoro až �kcia, aby sa 13 ročný 
chlapec postavil na ľad a vedel hrať vynika-
júco hokej. To môže byť svetlá výnimka
a prípad jeden z milióna, nemožno na tom 
zakladať. 

Robo, ďakujeme Ti za čas ,i keď vieme, že 
ho máš teraz nedostatok. Držíme palce 
pri doháňaní učiva a pri písomkách a 
prajeme, aby sa Ti Tvoj hokejový sen 
splnil.

Róbert Džugan: 25.3.2000

Veková kategória: Juniori

Výška: 181cm, váha: 82kg

Útočník – Ľavé krídlo

Reprezentácia SR 18 / SVK U18 – kapitán

Klub:
HK Spišská Nová Ves
HK Dukla Trenčín

Róbert, prezradil si, že hokeju sa venuješ 
už od detstva. Ako vyzerali tvoje hokejo-
vé začiatky?

Hokej som začal hrávať ešte v detstve.
K športu ma viedli obaja rodičia. Otec hrával 
hokej rád i keď nie profesionálne a mamka 
zase robila atletiku. Na ľad som sa po prvý-
krát postavil ešte na starom levočskom šta-
dióne. Moje začiatky prebiehali práve
v levočskom hokeji. Avšak krátko na to, hokej 
v Levoči padol. Bol som len na zopár trénin-
goch a tak som začal trénovať v Spišskej 
Novej Vsi. Základ v každom športe je mládež 
a ja som veľmi rád, že sa v Levoči teraz začína 
s hokejom práve u tých najmenších. I keď 
musím priznať, že hokej je skutočne veľmi 
drahý šport a pre rodičov vie byť veľmi 
�nančne náročný. 

Koľko rokov sa už teda hokeju venuješ?
Práve mám za sebou 13. tu hokejovú sezónu. 
Minulú sezónu som hral za Trenčín.

Kam sa chystáš v ďalšej sezóne?

To, čo bude v ďalšej sezóne sa už rieši. Tým, že 
väčšina hráčov končila hokejovú sezónu vo 
februári a ja som si ju predĺžil do konca apríla 
práve na Majstrovstvách sveta, tak je pre 
mňa teraz prvoradé trochu si oddýchnuť, 
venovať sa škole a dohnať všetko, čo som 
zameškal. Ale v škole sú ku mne veľmi zho-
vievaví podporujú ma, za čo som učiteľom, 
spolužiakom i pánovi riaditeľovi veľmi vďač-
ný.

Venovať sa profesionálne športu a popri 
tom ešte aj študovať je pravdepodobne 
dosť náročné. Bez podpory školy, by to, 
ako si už spomenul, možné nebolo. Práve 
dokončuješ tretí ročník. Za posledný rok 
si stihol hrať za dva kluby, dokončiť prvý 
akademický polrok a ešte si hral v repre-

zentácii. To je celkom veľa úloh, ako sa ti 
všetko podarilo?

Minulá sezóna mi začala v auguste. V škole 
som toho stihol dosť, keďže v začiatku sezó-
ny som ešte hral za Spišskú Novú Ves a do 
Trenčína som prestúpil až v druhom polroku. 
Sezóna v Trenčíne končila po poriadne 
dlhom play off, rozhodlo sa až v siedmom 
zápase v Nitre, kde sme získali titul v juniorke. 
Následne som nastúpil do reprezentácie na 
Majstrovstvá sveta a domov sme sa vracali 
po poslednom zápase na konci apríla, takže 
tá sezóna bola skutočne poriadne dlhá. 
Doma som len dva týždne, počas ktorých 
som sa snažil oddýchnuť si, stretnúť sa
s priateľmi, ale toho odpočinku je dosť málo. 
V reprezentácii som už od svojich 15. rokov, 
čiže tento rok to bola už moja tretia účasť.
V priebehu hry si to možno hráč až tak neuve-

domuje, máme prísny tréningový program, 
ale potom, možno doma, keď emócie utích-
nu, si uvedomí, že tie majstrovstvá sú skutoč-
ne priestorom, kde sa stretávajú tí najlepší 
hráči z celého sveta. Tým, že už mám 18 ro-
kov, v budúcej sezóne už ročníkovo do tejto 
kategórie zapadať nebudem. Uvidíme, čo 
prinesie ďalšia sezóna, v ktorej už budem 
hrať v kategórií U20, teda do 20 rokov.

Ale máš nejaký cieľ, kam sa chceš dostať. 
Kde sa vidíš o pár rokov?

Cieľom a snom každého hokejistu je hrať
v NHL, ale teraz sa držím pri zemi. Potrebu-
jem dobehnúť učivo. V ďalšej sezóne tvrdo 
trénovať a snažiť sa dostať do reprezentácie, 
pretože pre hráča je to odrazový mostík do 
veľkého svetového hokeja.

Mnohí fanúšikovia hokeja už niekoľko 
rokov zostávajú sklamaní po hokejových 
majstrovstvách mužov z umiestnenia 
Slovenska. I tento rok tomu nebolo inak.
A kým sa hráči môžu v začiatkoch tešiť zo 
silnej podpory fanúšikov, v priebehu 
šampionátu sa im tak povediac otočia 
chrbtom a častokrát sa im i na sociálnych 
sieťach ujdú nepekné vtipy. Ako vnímaš 
slovenský hokej, našu hru a umiestnenie
v rebríčkoch svetového hokeja?

Myslím si, že účasť Slovenska na nedávno 
skončených majstrovstvách nebola až taká 
zlá ako ju každý prezentuje. Na Slovensku 
podľa môjho názoru žije veľa ľudí, ktorí ostali 
zabudnutí v období zlatých chlapcov. Ten 
svetový hokej je dnes už na úplne inej úrovni 
a štáty, ktoré boli hokejovo zanedbané sú 
dnes už na vyššej úrovni ako Slovensko.
A zrkadlo slovenskému hokeju nastavuje 
jeho �nancovanie a mládež.  

Reprezentuje mesto i krajinu!
Mladý hokejista, Róbert Džugan, rodený Levočan, šíri dobré meno Levoče i Slovenska

v zahraničí. Robí to spôsobom, ktorý milióny ľudí po celom svete milujú, prostredníctvom 
športu. Róbert Džugan je mladý hokejista, ktorý sa tomuto športu venuje už od svojich 

piatich rokov. Aktívne a vrcholovo sa venuje hokeju a navyše študuje na Strednej 
pedagogickej škole v Levoči. Čerstvý osemnástnik a cieľavedomý mladý hokejista získal
v sezóne tituly s Trenčínom v doraste, aj juniorke. Vrcholom sezóny bola jeho účasť na 

Majstrovstvách sveta hráčov do 18 rokov, kde bol kapitánom našej reprezentácie.

Pripravila: ANDREA ČAJOVÁ, Foto: ARCHÍV RÓBERTA DŽUGANA

Kapitán Slovenskej hokejovej reprezentácie do 18 rokov Levočan Róbert Džugan. 



6 7

ROZHOVOR ROZHOVOR

Oproti iným krajinám, ako napríklad Dán-
sko, Švajčiarsko, či Nemecko máme i pome-
nej hráčov v NHL. Bol som i v krajinách, kde 
hrá hokej každý a z kvantity možno potom 
vyberať i kvalitu. Na Slovensku vo všeobec-
nosti hrá hokej málo hráčov a to množstvo 
hráčov, z ktorých  možno vyberať je malé.
A opäť sa dostávame k �nancovaniu hokeja 
na Slovensku. Je to ako začarovaný kruh. Nie 
sú peniaze na vychovávanie hokejovej 
mládeže. To je skoro až �kcia, aby sa 13 ročný 
chlapec postavil na ľad a vedel hrať vynika-
júco hokej. To môže byť svetlá výnimka
a prípad jeden z milióna, nemožno na tom 
zakladať. 

Robo, ďakujeme Ti za čas ,i keď vieme, že 
ho máš teraz nedostatok. Držíme palce 
pri doháňaní učiva a pri písomkách a 
prajeme, aby sa Ti Tvoj hokejový sen 
splnil.

Róbert Džugan: 25.3.2000

Veková kategória: Juniori

Výška: 181cm, váha: 82kg

Útočník – Ľavé krídlo

Reprezentácia SR 18 / SVK U18 – kapitán

Klub:
HK Spišská Nová Ves
HK Dukla Trenčín

Róbert, prezradil si, že hokeju sa venuješ 
už od detstva. Ako vyzerali tvoje hokejo-
vé začiatky?

Hokej som začal hrávať ešte v detstve.
K športu ma viedli obaja rodičia. Otec hrával 
hokej rád i keď nie profesionálne a mamka 
zase robila atletiku. Na ľad som sa po prvý-
krát postavil ešte na starom levočskom šta-
dióne. Moje začiatky prebiehali práve
v levočskom hokeji. Avšak krátko na to, hokej 
v Levoči padol. Bol som len na zopár trénin-
goch a tak som začal trénovať v Spišskej 
Novej Vsi. Základ v každom športe je mládež 
a ja som veľmi rád, že sa v Levoči teraz začína 
s hokejom práve u tých najmenších. I keď 
musím priznať, že hokej je skutočne veľmi 
drahý šport a pre rodičov vie byť veľmi 
�nančne náročný. 

Koľko rokov sa už teda hokeju venuješ?
Práve mám za sebou 13. tu hokejovú sezónu. 
Minulú sezónu som hral za Trenčín.

Kam sa chystáš v ďalšej sezóne?

To, čo bude v ďalšej sezóne sa už rieši. Tým, že 
väčšina hráčov končila hokejovú sezónu vo 
februári a ja som si ju predĺžil do konca apríla 
práve na Majstrovstvách sveta, tak je pre 
mňa teraz prvoradé trochu si oddýchnuť, 
venovať sa škole a dohnať všetko, čo som 
zameškal. Ale v škole sú ku mne veľmi zho-
vievaví podporujú ma, za čo som učiteľom, 
spolužiakom i pánovi riaditeľovi veľmi vďač-
ný.

Venovať sa profesionálne športu a popri 
tom ešte aj študovať je pravdepodobne 
dosť náročné. Bez podpory školy, by to, 
ako si už spomenul, možné nebolo. Práve 
dokončuješ tretí ročník. Za posledný rok 
si stihol hrať za dva kluby, dokončiť prvý 
akademický polrok a ešte si hral v repre-

zentácii. To je celkom veľa úloh, ako sa ti 
všetko podarilo?

Minulá sezóna mi začala v auguste. V škole 
som toho stihol dosť, keďže v začiatku sezó-
ny som ešte hral za Spišskú Novú Ves a do 
Trenčína som prestúpil až v druhom polroku. 
Sezóna v Trenčíne končila po poriadne 
dlhom play off, rozhodlo sa až v siedmom 
zápase v Nitre, kde sme získali titul v juniorke. 
Následne som nastúpil do reprezentácie na 
Majstrovstvá sveta a domov sme sa vracali 
po poslednom zápase na konci apríla, takže 
tá sezóna bola skutočne poriadne dlhá. 
Doma som len dva týždne, počas ktorých 
som sa snažil oddýchnuť si, stretnúť sa
s priateľmi, ale toho odpočinku je dosť málo. 
V reprezentácii som už od svojich 15. rokov, 
čiže tento rok to bola už moja tretia účasť.
V priebehu hry si to možno hráč až tak neuve-

domuje, máme prísny tréningový program, 
ale potom, možno doma, keď emócie utích-
nu, si uvedomí, že tie majstrovstvá sú skutoč-
ne priestorom, kde sa stretávajú tí najlepší 
hráči z celého sveta. Tým, že už mám 18 ro-
kov, v budúcej sezóne už ročníkovo do tejto 
kategórie zapadať nebudem. Uvidíme, čo 
prinesie ďalšia sezóna, v ktorej už budem 
hrať v kategórií U20, teda do 20 rokov.

Ale máš nejaký cieľ, kam sa chceš dostať. 
Kde sa vidíš o pár rokov?

Cieľom a snom každého hokejistu je hrať
v NHL, ale teraz sa držím pri zemi. Potrebu-
jem dobehnúť učivo. V ďalšej sezóne tvrdo 
trénovať a snažiť sa dostať do reprezentácie, 
pretože pre hráča je to odrazový mostík do 
veľkého svetového hokeja.

Mnohí fanúšikovia hokeja už niekoľko 
rokov zostávajú sklamaní po hokejových 
majstrovstvách mužov z umiestnenia 
Slovenska. I tento rok tomu nebolo inak.
A kým sa hráči môžu v začiatkoch tešiť zo 
silnej podpory fanúšikov, v priebehu 
šampionátu sa im tak povediac otočia 
chrbtom a častokrát sa im i na sociálnych 
sieťach ujdú nepekné vtipy. Ako vnímaš 
slovenský hokej, našu hru a umiestnenie
v rebríčkoch svetového hokeja?

Myslím si, že účasť Slovenska na nedávno 
skončených majstrovstvách nebola až taká 
zlá ako ju každý prezentuje. Na Slovensku 
podľa môjho názoru žije veľa ľudí, ktorí ostali 
zabudnutí v období zlatých chlapcov. Ten 
svetový hokej je dnes už na úplne inej úrovni 
a štáty, ktoré boli hokejovo zanedbané sú 
dnes už na vyššej úrovni ako Slovensko.
A zrkadlo slovenskému hokeju nastavuje 
jeho �nancovanie a mládež.  

Reprezentuje mesto i krajinu!
Mladý hokejista, Róbert Džugan, rodený Levočan, šíri dobré meno Levoče i Slovenska

v zahraničí. Robí to spôsobom, ktorý milióny ľudí po celom svete milujú, prostredníctvom 
športu. Róbert Džugan je mladý hokejista, ktorý sa tomuto športu venuje už od svojich 

piatich rokov. Aktívne a vrcholovo sa venuje hokeju a navyše študuje na Strednej 
pedagogickej škole v Levoči. Čerstvý osemnástnik a cieľavedomý mladý hokejista získal
v sezóne tituly s Trenčínom v doraste, aj juniorke. Vrcholom sezóny bola jeho účasť na 

Majstrovstvách sveta hráčov do 18 rokov, kde bol kapitánom našej reprezentácie.

Pripravila: ANDREA ČAJOVÁ, Foto: ARCHÍV RÓBERTA DŽUGANA

Kapitán Slovenskej hokejovej reprezentácie do 18 rokov Levočan Róbert Džugan. 



8 9

INFORMÁCIE MsÚ

Projekt Vnútrobloky na Sídlisku Rozvoj

Vážení Levočania,

ako už iste viete, boli sme aj vďaka Vám 
úspešní v súťaži Žihadielko. Od úvodu 
súťaže sme sa snažili hlasovanie podporiť, 
aby sme pre mesto získali významnú inves-
tíciu. Už v novembri 2017 sme museli vytý-
čiť parcelu, ktorá by v prípade úspechu
v súťaži bola voľná, fyzicky aj technicky. Lidl 
podmienky jasne stanovil vo svojom manu-
áli. Je potrebné si uvedomiť, že ihrisko 
Žihadielko je aj vekovo ohraničené s prvka-
mi pre hru do cca 12 rokov. Nie je možné 
stavať v každej mestskej časti ihriská len 
pre najmenšie deti. Potreby budovať multi-
funkčné ihriská pre mládež sú rovnako 
dôležité.

Mesto Levoča pamätá aj na ostatné mes-
tské časti a práve vďaka Vašej pomoci
s hlasovaním za Žihadielko, keďže investí-
ciu Žihadielka znáša z prevažnej časti spo-
ločnosť Lidl, môže Mesto Levoča investo-
vať do ďalších projektov. Chcem osobitne 

pochváliť oddelenie cestovného ruchu, 
nakoľko vďaka ich úsiliu nám vyšiel projekt 
Regenerácia vnútrobloku Sídliska Rozvoj.

V rámci tohto projektu urobíme: opatrenia 
na zníženie hluku v urbanizovanom 
prostredí vysadením vhodných drevín, 
trávnatých plôch. Výsadba 5 ks javora 
mliečneho s obvodom kmienka 100-120 
mm s výškou 1800 -2000 mm, výsadba 50 
ks nových okrasných kríkov a drevín (10 ks 
Abélia veľkokvetá, 40-60 cm, 10 ks Hlošina 
Ebbingeova, 50-60 cm, 15 ks Vavrínovec 
lekársky „CAUCASICA“, 30-40 cm, 15 ks 
Krušpán vždyzelený, 30-40 cm). Osadíme 
mestské prvky drobnej architektúry: Parko-
vý stôl, parková lavička s opierkou chrbta, 
parková lavička, kôš na odpad, stojan na 
bicykle, vešiak na prádlo, informačný panel 
– virtuálny tréner, �tnes stanica, bedrá/bo-
ky, eliptický trenažér, športová lavička pre 
sed-ľah, švédska rebrina ribstol, zdvojený 
bežecký trenažér, multifunkčná zostava so 
šmýkačkou, priestorová preliezačka, záves-

ná hojdačka so sedačkou, hojdačka – myš, 
hojdačka – Dinosaurus, pieskovisko. Zrege-
nerujeme vnútrobloky sídlisk: je navrhnuté 
odstránenie existujúcich, časom a užíva-
ním poškodených spevnených plôch, 
demontáž pôvodného mobiliáru a prípra-
va podkladu pre nové spevnené plochy.

V riešenom území sa vyhotovia nové spev-
nené plochy a exteriérové dlažby, osadí sa 
nový mobiliár, nové prvky detského
a workoutového ihriska, ako aj nové multi-
funkčné ihrisko. Zavedieme osobitný 
manažment dažďovej vody: je navrhnutá 
nová vsakovacia jama pri multifunkčnom 
ihrisku.

Veríme, že aj tento projekt prispeje k zlep-
šeniu trávenia voľnočasových aktivít oby-
vateľov mesta.

JUDr. Lucia Babejová,
prednostka mestského úradu

Kontrolu komína 
nechajte na odborníkov!

Majitelia domov musia aspoň raz ročne
(v niektorých prípadoch, v závislosti od 
technického riešenia, aj častejšie) zabezpe-
čiť kontrolu komína. Túto povinnosť im 
ukladá novela zákona o ochrane pred 
požiarmi. Zákon dnes jasne hovorí: komín 
musia skontrolovať, vyčistiť či preskúšať 
odborníci, teda kominári alebo revízni tech-
nici komínov. Komín si teoreticky môžete 
skontrolovať a vyčistiť sami - zákon priamo 
neukladá, že to môže urobiť len kominár. Na 
preplatenie škôd z požiaru spôsobeného 
poruchou komína však poisťovni nebude 
stačiť vyhlásenie, že ste si komín vyčistili 
svojpomocne. Poisťovňa vyžaduje potvrde-
nie od kominára. Ak ho nepredložíte, škody 
nemusí preplatiť. Okrem toho riskujete aj 
pokutu a v najhoršom prípade dokonca 
trestné stíhanie. Inak hrozí majiteľovi 
nehnuteľnosti pokuta až do výšky 99 eur.

Kontrola každý rok

Vykurovacia sezóna sa končí, na povinnosť 
dať vyčistiť a skontrolovať komín na svojej 
nehnuteľnosti si totiž mnohí vlastníci 
nespomenú. Kontrolovať a čistiť komíny 
pritom už môže len osoba odborne spôso-
bilá, a teda kominár alebo revízny technik 
komínov.

Aj keď by bolo vhodnejšie dať si skontrolo-
vať a vyčistiť komín na jar, väčšina ľudí si 
tento krok necháva na poslednú chvíľu
a kominára zháňa až na začiatku zimnej 
vykurovacej sezóny. Ide o podcenenie situá-
cie, pretože najmä samým majiteľom rodin-
ných domov či prevádzkovateľom budov by 
malo najviac záležať na tom, aby ich komín a 
spotrebiče k nemu pripojené boli v období 
vykurovania v dobrom technickom stave. 
Zanedbaný stav môže mať fatálne následky. 
Práve vyhorenie sadzí v komíne a nesprávna 
manipulácia so žeravým popolom patria
k najčastejším príčinám v štatistike požiaro-
vosti. Nánosy sadzí totiž nielenže zhoršujú 
ťah komína, ale aj zvyšujú riziko požiaru 
najmä po vykurovacej sezóne. Horľavou sa 
môže stať už aj niekoľkocentimetrová vrstva 
sadzí. Preto komíny treba dať vyčistiť, a to 
pravidelne. Lehoty na povinné čistenie
a kontrolu komínov upravuje vyhláška 

ministerstva vnútra, líšia sa pri používaní 
spotrebičov na rôzne typy skupenstiev 
palív.

Čo sa robí pri čistení komína?

Zákon ukladá aj povinnosti samotnej „od-
borne spôsobilej osoby“. Kominár počas 
jednej kontroly a pri čistení komína posúdi 
umiestnenie horľavých materiálov v nad-
väznosti na konštrukčné vyhotovenie komí-
na, dymovodu a palivového spotrebiča. 
Skontroluje telesá komína, dymovodu
a spotrebiča z hľadiska ich požiarnej bez-
pečnosti a z aspektu spoľahlivej funkcie 
dymovej cesty. Odstráni pevné usadeniny 
spalín v dymovej ceste, vrátane lapača iskier 
a v priestore prestupu spalín od spaľovacej 
komory k dymovému hrdlu a skontroluje, či 
je voľný prístup ako ku komínu, tak aj
k dymovodu, čistiacim miestam a k spotre-
biču.

Kontrola technického stavu a stavebného 
vyhotovenia komína sa odporúča nielen v 
prípade kúpy staršieho domu, ale aj pri 
akýchkoľvek stavebných úpravách komína, 
zmeny paliva či pripojení nového spotrebi-
ča na existujúci komín. Technické podmien-
ky výstavby komínov a dymovodov, vrátane 
lapača iskier, podrobnejšie určuje vyhláška 
Ministerstva vnútra SR. Pokiaľ by všetky 
neboli splnené, kominári o nich budú infor-
movať samého vlastníka rodinného domu
a pokiaľ by ich nebolo možné ihneď odstrá-
niť, zapíšu ich do dokladu o kontrole a čiste-
ní. Na majiteľovi nehnuteľnosti potom 
zostáva zabezpečiť, aby sa zistené nedostat-
ky čo možno najrýchlejšie odstránili. V prí-
pade chýb, ktoré ohrozujú požiarnu bezpeč-
nosť stavieb alebo zdravie a životy ľudí, sa 
takýto komín alebo dymovod až do odstrá-
nenia nedostatkov nesmie používať.

Potvrdenie je dôležité

Potvrdenie o čistení a kontrole komína 
alebo potvrdenie o vykonaní preskúšania 
komínov si treba starostlivo uschovať. Práve 
tento doklad môže byť rozhodujúcim
v prípade preplatenia poistnej udalosti. 
Cena pravidelnej kontroly a čistenia je 

závislá od veľkosti a počtu prieduchov 
a typu paliva. Orientačná cena sa pohybuje 
od 10 do 30 € za prieduch.

Čo musíte robiť, ak máte v dome komín?

· Zabezpečovať pravidelné čistenie a kon-
trolu komínov: zabezpečiť odborné preskú-
šanie komínov osobami s odbornou spôso-
bilosťou pred pripojením palivového spo-
trebiča na komín, zámenou lokálneho pali-
vového spotrebiča na ústredný zdroj tepla 
alebo etážový zdroj tepla, zmenou druhu 
paliva a po stavebných úpravách na telese 
komína.

· Dodržiavať technické podmienky a požia-
davky na protipožiarnu bezpečnosť 
pri inštalácii a prevádzkovaní palivových 
spotrebičov, elektrotepelných spotrebičov 
a zariadení ústredného vykurovania a pri 
výstavbe a používaní komínov a dymovo-
dov a zabezpečiť označenie komínu štít-
kom.

· Uchovávať a predkladať kontrolným skupi-
nám obce potvrdenia o vykonaní odborné-
ho preskúšania komína.

Všetky informácie v súvislosti s čistením
a kontrolou komínov nájdete aj:

· V zákone č.314/2001 Z. z. o ochrane pred 
požiarmi v znení neskorších predpisov
a o zmene a doplnení niektorých zákonov;

· Vo vyhláške MV SR 401/2007 o technických 
podmienkach a požiadavkách na protipo-
žiarnu bezpečnosť pri inštalácii a prevádz-
kovaní palivového spotrebiča, elektrotepel-
ného spotrebiča a zariadenia ústredného 
vykurovania a pri výstavbe a používaní 
komína a dymovodu a o lehotách ich čiste-
nia a vykonávania kontrol.

Ing. Rastislav Horbaľ,
Krízové riadenia mesta,

technik PO

Pripravil: RASTISLAV HORBAĽ

INFORMÁCIE MsÚ
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INFORMÁCIE MsÚ

Projekt Vnútrobloky na Sídlisku Rozvoj

Vážení Levočania,

ako už iste viete, boli sme aj vďaka Vám 
úspešní v súťaži Žihadielko. Od úvodu 
súťaže sme sa snažili hlasovanie podporiť, 
aby sme pre mesto získali významnú inves-
tíciu. Už v novembri 2017 sme museli vytý-
čiť parcelu, ktorá by v prípade úspechu
v súťaži bola voľná, fyzicky aj technicky. Lidl 
podmienky jasne stanovil vo svojom manu-
áli. Je potrebné si uvedomiť, že ihrisko 
Žihadielko je aj vekovo ohraničené s prvka-
mi pre hru do cca 12 rokov. Nie je možné 
stavať v každej mestskej časti ihriská len 
pre najmenšie deti. Potreby budovať multi-
funkčné ihriská pre mládež sú rovnako 
dôležité.

Mesto Levoča pamätá aj na ostatné mes-
tské časti a práve vďaka Vašej pomoci
s hlasovaním za Žihadielko, keďže investí-
ciu Žihadielka znáša z prevažnej časti spo-
ločnosť Lidl, môže Mesto Levoča investo-
vať do ďalších projektov. Chcem osobitne 

pochváliť oddelenie cestovného ruchu, 
nakoľko vďaka ich úsiliu nám vyšiel projekt 
Regenerácia vnútrobloku Sídliska Rozvoj.

V rámci tohto projektu urobíme: opatrenia 
na zníženie hluku v urbanizovanom 
prostredí vysadením vhodných drevín, 
trávnatých plôch. Výsadba 5 ks javora 
mliečneho s obvodom kmienka 100-120 
mm s výškou 1800 -2000 mm, výsadba 50 
ks nových okrasných kríkov a drevín (10 ks 
Abélia veľkokvetá, 40-60 cm, 10 ks Hlošina 
Ebbingeova, 50-60 cm, 15 ks Vavrínovec 
lekársky „CAUCASICA“, 30-40 cm, 15 ks 
Krušpán vždyzelený, 30-40 cm). Osadíme 
mestské prvky drobnej architektúry: Parko-
vý stôl, parková lavička s opierkou chrbta, 
parková lavička, kôš na odpad, stojan na 
bicykle, vešiak na prádlo, informačný panel 
– virtuálny tréner, �tnes stanica, bedrá/bo-
ky, eliptický trenažér, športová lavička pre 
sed-ľah, švédska rebrina ribstol, zdvojený 
bežecký trenažér, multifunkčná zostava so 
šmýkačkou, priestorová preliezačka, záves-

ná hojdačka so sedačkou, hojdačka – myš, 
hojdačka – Dinosaurus, pieskovisko. Zrege-
nerujeme vnútrobloky sídlisk: je navrhnuté 
odstránenie existujúcich, časom a užíva-
ním poškodených spevnených plôch, 
demontáž pôvodného mobiliáru a prípra-
va podkladu pre nové spevnené plochy.

V riešenom území sa vyhotovia nové spev-
nené plochy a exteriérové dlažby, osadí sa 
nový mobiliár, nové prvky detského
a workoutového ihriska, ako aj nové multi-
funkčné ihrisko. Zavedieme osobitný 
manažment dažďovej vody: je navrhnutá 
nová vsakovacia jama pri multifunkčnom 
ihrisku.

Veríme, že aj tento projekt prispeje k zlep-
šeniu trávenia voľnočasových aktivít oby-
vateľov mesta.

JUDr. Lucia Babejová,
prednostka mestského úradu

Kontrolu komína 
nechajte na odborníkov!

Majitelia domov musia aspoň raz ročne
(v niektorých prípadoch, v závislosti od 
technického riešenia, aj častejšie) zabezpe-
čiť kontrolu komína. Túto povinnosť im 
ukladá novela zákona o ochrane pred 
požiarmi. Zákon dnes jasne hovorí: komín 
musia skontrolovať, vyčistiť či preskúšať 
odborníci, teda kominári alebo revízni tech-
nici komínov. Komín si teoreticky môžete 
skontrolovať a vyčistiť sami - zákon priamo 
neukladá, že to môže urobiť len kominár. Na 
preplatenie škôd z požiaru spôsobeného 
poruchou komína však poisťovni nebude 
stačiť vyhlásenie, že ste si komín vyčistili 
svojpomocne. Poisťovňa vyžaduje potvrde-
nie od kominára. Ak ho nepredložíte, škody 
nemusí preplatiť. Okrem toho riskujete aj 
pokutu a v najhoršom prípade dokonca 
trestné stíhanie. Inak hrozí majiteľovi 
nehnuteľnosti pokuta až do výšky 99 eur.

Kontrola každý rok

Vykurovacia sezóna sa končí, na povinnosť 
dať vyčistiť a skontrolovať komín na svojej 
nehnuteľnosti si totiž mnohí vlastníci 
nespomenú. Kontrolovať a čistiť komíny 
pritom už môže len osoba odborne spôso-
bilá, a teda kominár alebo revízny technik 
komínov.

Aj keď by bolo vhodnejšie dať si skontrolo-
vať a vyčistiť komín na jar, väčšina ľudí si 
tento krok necháva na poslednú chvíľu
a kominára zháňa až na začiatku zimnej 
vykurovacej sezóny. Ide o podcenenie situá-
cie, pretože najmä samým majiteľom rodin-
ných domov či prevádzkovateľom budov by 
malo najviac záležať na tom, aby ich komín a 
spotrebiče k nemu pripojené boli v období 
vykurovania v dobrom technickom stave. 
Zanedbaný stav môže mať fatálne následky. 
Práve vyhorenie sadzí v komíne a nesprávna 
manipulácia so žeravým popolom patria
k najčastejším príčinám v štatistike požiaro-
vosti. Nánosy sadzí totiž nielenže zhoršujú 
ťah komína, ale aj zvyšujú riziko požiaru 
najmä po vykurovacej sezóne. Horľavou sa 
môže stať už aj niekoľkocentimetrová vrstva 
sadzí. Preto komíny treba dať vyčistiť, a to 
pravidelne. Lehoty na povinné čistenie
a kontrolu komínov upravuje vyhláška 

ministerstva vnútra, líšia sa pri používaní 
spotrebičov na rôzne typy skupenstiev 
palív.

Čo sa robí pri čistení komína?

Zákon ukladá aj povinnosti samotnej „od-
borne spôsobilej osoby“. Kominár počas 
jednej kontroly a pri čistení komína posúdi 
umiestnenie horľavých materiálov v nad-
väznosti na konštrukčné vyhotovenie komí-
na, dymovodu a palivového spotrebiča. 
Skontroluje telesá komína, dymovodu
a spotrebiča z hľadiska ich požiarnej bez-
pečnosti a z aspektu spoľahlivej funkcie 
dymovej cesty. Odstráni pevné usadeniny 
spalín v dymovej ceste, vrátane lapača iskier 
a v priestore prestupu spalín od spaľovacej 
komory k dymovému hrdlu a skontroluje, či 
je voľný prístup ako ku komínu, tak aj
k dymovodu, čistiacim miestam a k spotre-
biču.

Kontrola technického stavu a stavebného 
vyhotovenia komína sa odporúča nielen v 
prípade kúpy staršieho domu, ale aj pri 
akýchkoľvek stavebných úpravách komína, 
zmeny paliva či pripojení nového spotrebi-
ča na existujúci komín. Technické podmien-
ky výstavby komínov a dymovodov, vrátane 
lapača iskier, podrobnejšie určuje vyhláška 
Ministerstva vnútra SR. Pokiaľ by všetky 
neboli splnené, kominári o nich budú infor-
movať samého vlastníka rodinného domu
a pokiaľ by ich nebolo možné ihneď odstrá-
niť, zapíšu ich do dokladu o kontrole a čiste-
ní. Na majiteľovi nehnuteľnosti potom 
zostáva zabezpečiť, aby sa zistené nedostat-
ky čo možno najrýchlejšie odstránili. V prí-
pade chýb, ktoré ohrozujú požiarnu bezpeč-
nosť stavieb alebo zdravie a životy ľudí, sa 
takýto komín alebo dymovod až do odstrá-
nenia nedostatkov nesmie používať.

Potvrdenie je dôležité

Potvrdenie o čistení a kontrole komína 
alebo potvrdenie o vykonaní preskúšania 
komínov si treba starostlivo uschovať. Práve 
tento doklad môže byť rozhodujúcim
v prípade preplatenia poistnej udalosti. 
Cena pravidelnej kontroly a čistenia je 

závislá od veľkosti a počtu prieduchov 
a typu paliva. Orientačná cena sa pohybuje 
od 10 do 30 € za prieduch.

Čo musíte robiť, ak máte v dome komín?

· Zabezpečovať pravidelné čistenie a kon-
trolu komínov: zabezpečiť odborné preskú-
šanie komínov osobami s odbornou spôso-
bilosťou pred pripojením palivového spo-
trebiča na komín, zámenou lokálneho pali-
vového spotrebiča na ústredný zdroj tepla 
alebo etážový zdroj tepla, zmenou druhu 
paliva a po stavebných úpravách na telese 
komína.

· Dodržiavať technické podmienky a požia-
davky na protipožiarnu bezpečnosť 
pri inštalácii a prevádzkovaní palivových 
spotrebičov, elektrotepelných spotrebičov 
a zariadení ústredného vykurovania a pri 
výstavbe a používaní komínov a dymovo-
dov a zabezpečiť označenie komínu štít-
kom.

· Uchovávať a predkladať kontrolným skupi-
nám obce potvrdenia o vykonaní odborné-
ho preskúšania komína.

Všetky informácie v súvislosti s čistením
a kontrolou komínov nájdete aj:

· V zákone č.314/2001 Z. z. o ochrane pred 
požiarmi v znení neskorších predpisov
a o zmene a doplnení niektorých zákonov;

· Vo vyhláške MV SR 401/2007 o technických 
podmienkach a požiadavkách na protipo-
žiarnu bezpečnosť pri inštalácii a prevádz-
kovaní palivového spotrebiča, elektrotepel-
ného spotrebiča a zariadenia ústredného 
vykurovania a pri výstavbe a používaní 
komína a dymovodu a o lehotách ich čiste-
nia a vykonávania kontrol.

Ing. Rastislav Horbaľ,
Krízové riadenia mesta,

technik PO

Pripravil: RASTISLAV HORBAĽ
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ŠPORT ŠPORT

Klubu sa od začiatku sezóny herne darilo. 
Prvý zlom prišiel po výhre v Martine, ktorá 
však bola po podaní protestu zo strany 
súpera z Martina zrušená a orly zaznamena-
li prvú prehru. Paradoxne však klub táto 
prehra spojila a hráči, ale i organizačný tím 
začali komunikovať. Opätovne organizačný 
tím spustil komunikáciu s fanúšikmi a pria-
teľmi levočského basketbalu prostredníc-
tvom fejsbuku. A plody práce sa začali uka-
zovať, a to nielen v počte divákov na tribúne 
počas domáceho zápasu. Klubu sa začali 
ozývať rôzni dobrovoľníci, ktorí chceli 
prispieť k rozvoju klubu. Prvý darček, ktorý 
klub dostal, boli nové dresy, neskôr sa svo-
jou prácou rozhodli prispieť i dvaja gra�ci, 
Vlado Maľak a Peter Seman, ktorí pre klub 
vytvorili nové modernejšie a hlavne gra�c-
ky kvalitné logo. Domáce zápasy orla sa 
dočkali i vlastnej foto a video dokumentá-
cie, ktorej sa rovnako dobrovoľne ujal 
miestny fotograf František Dinda. A kým 
klub stále viac oslovoval fanúšikov na so-
ciálnych sieťach prostredníctvom novej 
gra�ky a štatistík, tribúna na zápasoch sa 
začala plniť a chlapci ťahali šnúru víťazných 
zápasov na domácej palubovke. Prvú domá-
cu prehru museli miestni prehrýzť až s Dol-
ným Kubínom, lídrom súťaže. 

Za dva týždne zaznamenali levočskí orly 
dve dôležité prehry. Jednu, spomínanú,
s vodcom tabuľky Kubínom a jednu neoča-
kávanú v Humennom, ktoré sa celú sezónu 
drží na opačnej strane, na chvoste tabuľky. 
Nálada v klube nebola po dvoch prehrách 
vôbec príjemná, avšak hráči zmobilizovali 
svoje sily a vycestovali do Kežmarku na 
dôležitý zápas o body v tabuľke. Na palu-
bovke rovnocenného súpera sa ukázalo 
miesto kľúčovej osoby poslednej sezóny 
orlov, a to ich trénera Maroša Spišského, 
pod ktorého vedením orly v Kežmarku 

vyhrali. Následne na to, ich čakal ďalší dôle-
žitý zápas, posledný na domácej pôde, proti 
Tydamu Košice, ktoré Levočania zdolali. Od 
postupu do  vysnívaného semi�nále,
v ktorom by sa popasovali s ďalšími troma 
najlepšími klubmi sezóny, ich delil jediný 
zápas s UVL Košice.

Orly v štvorke najlepších tímov sezóny!

Postup do záverečného súboja štyroch 
najlepších tímov uplynulej sezóny mali 
levočskí orly skoro vo vačku i pred ich 
posledným zápasom sezóny v Košiciach. 
Deň pred spomínaným stretnutím na košic-
kej palubovke však dosť neočakávane 
porazili Krompašania doposiaľ neporazený 
Dolný Kubín pred jeho vlastným publikom. 

Čo pre levočský klub znamenalo, že UVL 
Košice musia poraziť, ak sa chcú do �nálovej 
štvorky prebojovať. Do Košíc teda orly 
vycestovali s malou dušičkou, ale veľkou 
vierou v ich úspech. Zápas bol vyrovnaný, 
tak ako sa na posledné stretnutia sezóny aj 
patrí. Do prvej štvrtiny úspešne vstúpili 
Levočania a aj keď si mierny náskok držali 
počas celého zápasu, UVL Košice nechceli 
dať výhru ľahko. I napriek tomu, že sa tretia 
štvrtina končila rozdielom len dvoch bodov, 
tá nasledovná, štvrtá štvrtina rozhodla
o víťazstve, a teda i postupe do najlepšej 
�nálovej štvorky sezóny. Levoča za úspeš-
ného stavu 69:83 výhru získala a postúpila 
do záverečného boja. 

Final four, po prvýkrát v histórii na 
levočskej palubovke!

Súboj štyroch najlepších tímov II. basket-
balovej ligy mužov je každým rokom vyvr-
cholením sezóny. Do �nal four postupujú 
dva najlepšie tímy zo západu a dva
z východu. Prvý májový víkend, si svoje sily 
zmerali kluby BK Slovenský Orol Levoča, BK 
Dolný Kubín, BK EXIT Nitra a MŠK BO Holíč.

Záverečný turnaj 4 najlepších klubov sezó-
ny sa tento rok konal v športovej hale v 
Levoči. Išlo o historickú udalosť, keďže 
možnosť organizovať �nal four 
si vždy uchmatli kluby z väčších 
miest. Turnaj sa konal dva dni v 
sobotu 5. a nedeľu 6. mája. Prvý 
deň turnaja patril vyraďovacím 
zápasom. Svoje sily si zmerali 
Dolný Kubín a Holíč. Levoču 
preverila Nitra. Zápasy boli 
vyrovnané, tak ako sa to na 
správny záver sezóny patrí.
V prvom zápase sa stretli Kubín-
čania s Holíčom. Po vyrovna-
nom zápase postúpil do �nále 
Dolný Kubín, ktorého v lige 
známy fanklub sa mohol tešiť
z výsledného skóre 73:71. 

Do druhého zápasu nastúpil 
Slovenský orol Levoča proti 
Exitu Nitra. Stretnutie bolo plné 
zvratov, rýchlych košov a silnej 
obrany. Posledná minúta zápa-
su bola poriadne napínavá, 
keďže oba tímy už mali na svo-
jom konte zhodne po 5 faulov
a záver stretnutia patril trest-
ným strelám. Ešte 4 sekundy do 
skončenia poslednej štvrtiny to 
vyzeralo na predĺženie. Levoča-
nom však prialo šťastie a šikov-
ným útokom Dalibora Palušáka 
skórovali.  Lopta preletela sieť-
kou s odbitím klaksónu. Taký 
silný športový zážitok sa na 
palubovke levočského basket-
balu azda ani nevidel. Levoča 
tak spolu so svojím najsilnejším 
súperom Dolným Kubínom 
smerovala do boja o titul. 

Nedeľa začala zápasom o tretie miesto, 
ktoré si svojou hrou a s bodovým násko-
kom nad Nitrou vybojoval Holíč. Zápas
o prvé miesto a titul v II. basketbalovej lige 
mužov  sa začal vyrovnanou hrou. Fanúšici 
oboch tímov nástojčivo povzbudzovali
a azda po prvýkrát sa levočskému fanklubu 
podarilo prekričať ten legendárny z Dolné-
ho Kubína. Bodaj by nie, keď Levočania 
preukázali miestnym hráčom silnú podpo-
ru a svojou účasťou doslova zaplnili levoč-
skú športovú halu do posledného miesta.  
To však na výhru nestačilo. I keď bol zápas 

spočiatku vyrovnaný v jeho závere Kubín 
Levoči ušiel a za stavu 67:89 vyhral. I keď 
boli levočskí hráči po zápase sklamaní, ich 
fanúšikovia sa zo zisku striebornej priečky 
náležite vytešovali, a po uplynutí zápasu sa 
športovou halou v Levoči ozývalo hlasné, 
ale svorné ďakujeme.  „Nevyšlo to, i keď 
sme na tohto súpera boli nahecovaní. 
Musíme priznať, že Kubín bol lepší. Mal 
lepšiu efektivitu, lepšiu streľbu. Dali viac 
bodov a zaslúžene vyhral. Gratulujeme k 
víťazstvu,“ dodal kapitán BK SO Levoča 
Stanislav Kolečanyi. 
Basketbalový klub Slovenský orol Levoča 

má za sebou plodnú sezónu. Okrem spo-
ločných výsledkov si svoje úspechy v uply-
nulej sezóne zažili i samotní hráči. Kapitán 
orlov Stanislav Kolečanyi získal cenu mesta 
Levoča za dlhoročné pôsobenie v levoč-
skom basketbale. Stanislav sa k basketbalu 
dostal v štrnástich rokoch, kedy trénoval
a hral so staršími žiakmi práve v Levoči. Oku 
pozorného fanúšika neušiel ani úspech 
hráča Jakuba Muránskeho, ktorému sa
v domácom zápase proti Rožňave podarilo 
pokoriť klubový rekord v počte nastrieľa-
ných bodov. Až 9 rokov držal rekord dlho-
ročný hráč klubu Milan Majerský. Jakubovi 

sa v spomínanom zápase podarilo nastrie-
ľať úctyhodných 42 bodov, čo vôbec nie je 
málo, čím vytvoril nový klubový, ale i osob-
ný rekord. Bodovo úspešným zápasom bol 
i odvetný súboj proti Martinu, ktorý na 
svojej palubovke po kontumácii vyhral. 
Levočskí orly boli na jeho príchod do Levo-
če pripravení a podaril sa im jeden pekný 
odvetný výsledok 113:68. V tom istom 
zápase sa im podarilo za jednu štvrtinu 
nastrieľať 38 bodov, čo už zabezpečuje 
poriadny herný zážitok. V spomínanom 
zápase sa blysla i ďalšia opora tímu v ušlej 
sezóne, a to Roman Hlavčo, ktorý okrem 

toho, že nastrieľal proti Martinu 
najviac bodov, 27, tak si pripísal i 
prvenstvo za doskoky, konkrét-
ne 13, v ktorých je Roman dlho-
dobo neprekonateľný. Štan-
dardne silné výkony na palu-
bovke v obrane i v útoku podá-
vali dlhoroční hráči Adam Petro-
vič a Matej Kamenický. Nemož-
no nespomenúť i krkolomné 
súboje o lopty Adriána Koleča-
nyiho, ktorý „zadarmo“ nene-
chal súperovi ani jedinú loptu 
počas  cele j  sezóny.  Veľk ý 
úspech počas minulej sezóny 
zaznamenala i „legenda“ levoč-
ského basketbalu Milan Majer-
ský, ktorý získal silný politický 
mandát a hoci mu pracovné 
povinnosti nedovolili zúčastňo-
vať sa všetkých zápasov, čo sa 
organizácie klubu týka, je dlho-
ročne jej kľúčovou osobou. 
Všetky klubové úspechy však 
získajú svoj význam až časom, 
keď sa v tom, čo pred niekoľký-
mi rokmi rozbehla skupina 
zanietených hráčov bude 
pokračovať. Súčasťou klubu 
boli i v tejto sezóne mladí hráči a 
budúce piliere klubu Filip Kna-
pík a Adam Lazar, ktorí možno
v ťažkých zápasoch nemohli 
aktívne hru ovplyvniť, na strie-
dačke však nechýbali a boli 
pravou rukou trénera. Práve 
súčasný tréner orlov Maroš 
Spišský je azda najpodstatnej-
šou osobou v kádri orlov. Minu-
lé sezóny ukázali, že levočským 

basketbalistom chýbalo to, čo v tejto sezó-
ne dostali, a síce trénerský nadhľad a pevnú 
morálku v klube. Spoločná práca a chuť 
posunúť levočský basketbal na vyššiu 
úroveň doviedla hráčov Slovenského orla
k záveru sezóny, po ktorej môžu na svojich 
fanúšikov hrdo a so vztýčenou hlavou 
pozerať z druhej priečky. Hoci im priamy 
postup do 1. ligy mužov ušiel len o povest-
ný „chlp“, nič nie je rozhodnuté a priebeh 
ďalšej sezóny basketbalu v Levoči je stále 
otvorený. 

Levočskí basketbalisti
v sezóne skórovali!

Levočský basketbal prechádzal za posledné roky rôznymi obdobiami. Pamätáme si ešte 
postup do prvej ligy, v ktorej orly však hrali len jednu sezónu. A keď to už vyzeralo po 

niekoľkých horších sezónach tak, že sa basketbal v meste zavesí na klinec, našla sa skupina 
hráčov, ktorí sa rozhodli klub potiahnuť. Do sezóny sa vstupovalo s „malou dušičkou“
a doslova s obmedzeným kádrom. Aktivita a silná chuť však strhla viacerých hráčov
a dobrovoľníkov a basketbalový klub Slovenský orol Levoča doslova vstal z popola. 

Pripravila: ANDREA ČAJOVÁ, Foto: FRANTIŠEK DINDA
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Klubu sa od začiatku sezóny herne darilo. 
Prvý zlom prišiel po výhre v Martine, ktorá 
však bola po podaní protestu zo strany 
súpera z Martina zrušená a orly zaznamena-
li prvú prehru. Paradoxne však klub táto 
prehra spojila a hráči, ale i organizačný tím 
začali komunikovať. Opätovne organizačný 
tím spustil komunikáciu s fanúšikmi a pria-
teľmi levočského basketbalu prostredníc-
tvom fejsbuku. A plody práce sa začali uka-
zovať, a to nielen v počte divákov na tribúne 
počas domáceho zápasu. Klubu sa začali 
ozývať rôzni dobrovoľníci, ktorí chceli 
prispieť k rozvoju klubu. Prvý darček, ktorý 
klub dostal, boli nové dresy, neskôr sa svo-
jou prácou rozhodli prispieť i dvaja gra�ci, 
Vlado Maľak a Peter Seman, ktorí pre klub 
vytvorili nové modernejšie a hlavne gra�c-
ky kvalitné logo. Domáce zápasy orla sa 
dočkali i vlastnej foto a video dokumentá-
cie, ktorej sa rovnako dobrovoľne ujal 
miestny fotograf František Dinda. A kým 
klub stále viac oslovoval fanúšikov na so-
ciálnych sieťach prostredníctvom novej 
gra�ky a štatistík, tribúna na zápasoch sa 
začala plniť a chlapci ťahali šnúru víťazných 
zápasov na domácej palubovke. Prvú domá-
cu prehru museli miestni prehrýzť až s Dol-
ným Kubínom, lídrom súťaže. 

Za dva týždne zaznamenali levočskí orly 
dve dôležité prehry. Jednu, spomínanú,
s vodcom tabuľky Kubínom a jednu neoča-
kávanú v Humennom, ktoré sa celú sezónu 
drží na opačnej strane, na chvoste tabuľky. 
Nálada v klube nebola po dvoch prehrách 
vôbec príjemná, avšak hráči zmobilizovali 
svoje sily a vycestovali do Kežmarku na 
dôležitý zápas o body v tabuľke. Na palu-
bovke rovnocenného súpera sa ukázalo 
miesto kľúčovej osoby poslednej sezóny 
orlov, a to ich trénera Maroša Spišského, 
pod ktorého vedením orly v Kežmarku 

vyhrali. Následne na to, ich čakal ďalší dôle-
žitý zápas, posledný na domácej pôde, proti 
Tydamu Košice, ktoré Levočania zdolali. Od 
postupu do  vysnívaného semi�nále,
v ktorom by sa popasovali s ďalšími troma 
najlepšími klubmi sezóny, ich delil jediný 
zápas s UVL Košice.

Orly v štvorke najlepších tímov sezóny!

Postup do záverečného súboja štyroch 
najlepších tímov uplynulej sezóny mali 
levočskí orly skoro vo vačku i pred ich 
posledným zápasom sezóny v Košiciach. 
Deň pred spomínaným stretnutím na košic-
kej palubovke však dosť neočakávane 
porazili Krompašania doposiaľ neporazený 
Dolný Kubín pred jeho vlastným publikom. 

Čo pre levočský klub znamenalo, že UVL 
Košice musia poraziť, ak sa chcú do �nálovej 
štvorky prebojovať. Do Košíc teda orly 
vycestovali s malou dušičkou, ale veľkou 
vierou v ich úspech. Zápas bol vyrovnaný, 
tak ako sa na posledné stretnutia sezóny aj 
patrí. Do prvej štvrtiny úspešne vstúpili 
Levočania a aj keď si mierny náskok držali 
počas celého zápasu, UVL Košice nechceli 
dať výhru ľahko. I napriek tomu, že sa tretia 
štvrtina končila rozdielom len dvoch bodov, 
tá nasledovná, štvrtá štvrtina rozhodla
o víťazstve, a teda i postupe do najlepšej 
�nálovej štvorky sezóny. Levoča za úspeš-
ného stavu 69:83 výhru získala a postúpila 
do záverečného boja. 

Final four, po prvýkrát v histórii na 
levočskej palubovke!

Súboj štyroch najlepších tímov II. basket-
balovej ligy mužov je každým rokom vyvr-
cholením sezóny. Do �nal four postupujú 
dva najlepšie tímy zo západu a dva
z východu. Prvý májový víkend, si svoje sily 
zmerali kluby BK Slovenský Orol Levoča, BK 
Dolný Kubín, BK EXIT Nitra a MŠK BO Holíč.

Záverečný turnaj 4 najlepších klubov sezó-
ny sa tento rok konal v športovej hale v 
Levoči. Išlo o historickú udalosť, keďže 
možnosť organizovať �nal four 
si vždy uchmatli kluby z väčších 
miest. Turnaj sa konal dva dni v 
sobotu 5. a nedeľu 6. mája. Prvý 
deň turnaja patril vyraďovacím 
zápasom. Svoje sily si zmerali 
Dolný Kubín a Holíč. Levoču 
preverila Nitra. Zápasy boli 
vyrovnané, tak ako sa to na 
správny záver sezóny patrí.
V prvom zápase sa stretli Kubín-
čania s Holíčom. Po vyrovna-
nom zápase postúpil do �nále 
Dolný Kubín, ktorého v lige 
známy fanklub sa mohol tešiť
z výsledného skóre 73:71. 

Do druhého zápasu nastúpil 
Slovenský orol Levoča proti 
Exitu Nitra. Stretnutie bolo plné 
zvratov, rýchlych košov a silnej 
obrany. Posledná minúta zápa-
su bola poriadne napínavá, 
keďže oba tímy už mali na svo-
jom konte zhodne po 5 faulov
a záver stretnutia patril trest-
ným strelám. Ešte 4 sekundy do 
skončenia poslednej štvrtiny to 
vyzeralo na predĺženie. Levoča-
nom však prialo šťastie a šikov-
ným útokom Dalibora Palušáka 
skórovali.  Lopta preletela sieť-
kou s odbitím klaksónu. Taký 
silný športový zážitok sa na 
palubovke levočského basket-
balu azda ani nevidel. Levoča 
tak spolu so svojím najsilnejším 
súperom Dolným Kubínom 
smerovala do boja o titul. 

Nedeľa začala zápasom o tretie miesto, 
ktoré si svojou hrou a s bodovým násko-
kom nad Nitrou vybojoval Holíč. Zápas
o prvé miesto a titul v II. basketbalovej lige 
mužov  sa začal vyrovnanou hrou. Fanúšici 
oboch tímov nástojčivo povzbudzovali
a azda po prvýkrát sa levočskému fanklubu 
podarilo prekričať ten legendárny z Dolné-
ho Kubína. Bodaj by nie, keď Levočania 
preukázali miestnym hráčom silnú podpo-
ru a svojou účasťou doslova zaplnili levoč-
skú športovú halu do posledného miesta.  
To však na výhru nestačilo. I keď bol zápas 

spočiatku vyrovnaný v jeho závere Kubín 
Levoči ušiel a za stavu 67:89 vyhral. I keď 
boli levočskí hráči po zápase sklamaní, ich 
fanúšikovia sa zo zisku striebornej priečky 
náležite vytešovali, a po uplynutí zápasu sa 
športovou halou v Levoči ozývalo hlasné, 
ale svorné ďakujeme.  „Nevyšlo to, i keď 
sme na tohto súpera boli nahecovaní. 
Musíme priznať, že Kubín bol lepší. Mal 
lepšiu efektivitu, lepšiu streľbu. Dali viac 
bodov a zaslúžene vyhral. Gratulujeme k 
víťazstvu,“ dodal kapitán BK SO Levoča 
Stanislav Kolečanyi. 
Basketbalový klub Slovenský orol Levoča 

má za sebou plodnú sezónu. Okrem spo-
ločných výsledkov si svoje úspechy v uply-
nulej sezóne zažili i samotní hráči. Kapitán 
orlov Stanislav Kolečanyi získal cenu mesta 
Levoča za dlhoročné pôsobenie v levoč-
skom basketbale. Stanislav sa k basketbalu 
dostal v štrnástich rokoch, kedy trénoval
a hral so staršími žiakmi práve v Levoči. Oku 
pozorného fanúšika neušiel ani úspech 
hráča Jakuba Muránskeho, ktorému sa
v domácom zápase proti Rožňave podarilo 
pokoriť klubový rekord v počte nastrieľa-
ných bodov. Až 9 rokov držal rekord dlho-
ročný hráč klubu Milan Majerský. Jakubovi 

sa v spomínanom zápase podarilo nastrie-
ľať úctyhodných 42 bodov, čo vôbec nie je 
málo, čím vytvoril nový klubový, ale i osob-
ný rekord. Bodovo úspešným zápasom bol 
i odvetný súboj proti Martinu, ktorý na 
svojej palubovke po kontumácii vyhral. 
Levočskí orly boli na jeho príchod do Levo-
če pripravení a podaril sa im jeden pekný 
odvetný výsledok 113:68. V tom istom 
zápase sa im podarilo za jednu štvrtinu 
nastrieľať 38 bodov, čo už zabezpečuje 
poriadny herný zážitok. V spomínanom 
zápase sa blysla i ďalšia opora tímu v ušlej 
sezóne, a to Roman Hlavčo, ktorý okrem 

toho, že nastrieľal proti Martinu 
najviac bodov, 27, tak si pripísal i 
prvenstvo za doskoky, konkrét-
ne 13, v ktorých je Roman dlho-
dobo neprekonateľný. Štan-
dardne silné výkony na palu-
bovke v obrane i v útoku podá-
vali dlhoroční hráči Adam Petro-
vič a Matej Kamenický. Nemož-
no nespomenúť i krkolomné 
súboje o lopty Adriána Koleča-
nyiho, ktorý „zadarmo“ nene-
chal súperovi ani jedinú loptu 
počas  cele j  sezóny.  Veľk ý 
úspech počas minulej sezóny 
zaznamenala i „legenda“ levoč-
ského basketbalu Milan Majer-
ský, ktorý získal silný politický 
mandát a hoci mu pracovné 
povinnosti nedovolili zúčastňo-
vať sa všetkých zápasov, čo sa 
organizácie klubu týka, je dlho-
ročne jej kľúčovou osobou. 
Všetky klubové úspechy však 
získajú svoj význam až časom, 
keď sa v tom, čo pred niekoľký-
mi rokmi rozbehla skupina 
zanietených hráčov bude 
pokračovať. Súčasťou klubu 
boli i v tejto sezóne mladí hráči a 
budúce piliere klubu Filip Kna-
pík a Adam Lazar, ktorí možno
v ťažkých zápasoch nemohli 
aktívne hru ovplyvniť, na strie-
dačke však nechýbali a boli 
pravou rukou trénera. Práve 
súčasný tréner orlov Maroš 
Spišský je azda najpodstatnej-
šou osobou v kádri orlov. Minu-
lé sezóny ukázali, že levočským 

basketbalistom chýbalo to, čo v tejto sezó-
ne dostali, a síce trénerský nadhľad a pevnú 
morálku v klube. Spoločná práca a chuť 
posunúť levočský basketbal na vyššiu 
úroveň doviedla hráčov Slovenského orla
k záveru sezóny, po ktorej môžu na svojich 
fanúšikov hrdo a so vztýčenou hlavou 
pozerať z druhej priečky. Hoci im priamy 
postup do 1. ligy mužov ušiel len o povest-
ný „chlp“, nič nie je rozhodnuté a priebeh 
ďalšej sezóny basketbalu v Levoči je stále 
otvorený. 

Levočskí basketbalisti
v sezóne skórovali!

Levočský basketbal prechádzal za posledné roky rôznymi obdobiami. Pamätáme si ešte 
postup do prvej ligy, v ktorej orly však hrali len jednu sezónu. A keď to už vyzeralo po 

niekoľkých horších sezónach tak, že sa basketbal v meste zavesí na klinec, našla sa skupina 
hráčov, ktorí sa rozhodli klub potiahnuť. Do sezóny sa vstupovalo s „malou dušičkou“
a doslova s obmedzeným kádrom. Aktivita a silná chuť však strhla viacerých hráčov
a dobrovoľníkov a basketbalový klub Slovenský orol Levoča doslova vstal z popola. 

Pripravila: ANDREA ČAJOVÁ, Foto: FRANTIŠEK DINDA
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INFORMÁCIE MsÚ INZERCIA, SPOLOČNOSŤ

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

Významné životné jubileum v mesiaci jún 
2018 oslávia:

95 rokov
Ján Turek

92 rokov
Mária Madejová

86 rokov
Marta Babejová

84 rokov
Mgr. Kamil Biringer, Alžbeta Kertisová,

Ján Kramarčík, Mária Stanková

83 rokov
Ján Griger, Helena Stanková

82 rokov
Klára Štramová

81 rokov
Peter Fľak, Mgr. Valéria Pirkovská

80 rokov
Ján Talpaš

78 rokov
Veronika Faltinová

77 rokov
Ján Zajac

75 rokov
Ján Pacenda, Mária Semanová,

MUDr. Ladislav Volek, Milan Zemčák

70 rokov
Štefan Diňa, Eva Jurčišinová

Mária Orinčáková

Všetkým oslávencom srdečne blahoželáme 
a prajeme pevné zdravie.

Vitajte medzi nami:
Ela Iľašová, Michal Bujňák, 

Tomáš Vernarský, Adela Zoričáková, Ľuboš 
Griger, Matej Klein, Sára Semanová, Martin 

Málik, Lukáš Petrinec, Kristína Čaráková

Manželstvo uzavreli:
Marek Brutovský a Andrea Bihariová
Dušan Kožuško a Dominika Zágorová

Ing. Jozef Jablonka a PhDr. Alena Kredatusová
Peter Dravecký a Mgr. Dominika Vaškebová

Ján Palij a Lucia Vaculová
MDDr. Matej Čech a JUDr. Júlia Tomaškovičová 

Viktor Blaško a Mgr. Mária Faltinová
Marek Pollák a Daniela Dudušová

 
Opustili nás:

Júlianna Ogurčáková, rok nar. 1929
Mária Pollačeková, rok nar. 1933

Klára Kacejová, rok nar. 1940
PhDr. Igor Gerbery, rok nar. 1940

Magdaléna Paniková, rok nar. 1940
Helena Vdovjaková, rok nar. 1949

Anton Polomský, rok nar. 1950
Pavol Grumel, rok nar. 1956
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PLATENÁ INZERCIAZ rokovania mestského zastupiteľstva

Výsledkom hospodárenia mesta za rok 
2017 je prebytok hospodárenia mesta vo 
výške + 714 139,18 eur. Výsledok hospodá-
renia bol použitý na tvorbu rezervného 
fondu vo výške 76 200 eur a zvyšok bol 
prevedený na účet investičného fondu,
z ktorého značná časť bude použitá na 
investičné akcie mesta tak, ako boli schvále-
né mestským zastupiteľstvom. Prioritne sa 
budú realizovať rozostavané stavby
a investície, na ktoré sme získali dotácie
a k ich realizácii potrebujeme spolu�nanco-
vanie z vlastných zdrojov.

Mesto v roku 2017 získalo dotácie na inves-
tície v celkovej sume 1 153 730,93 eur. Na 
obnovu historických pamiatok mesta získa-
lo mesto zo štátneho rozpočtu čiastku 500 
000 eur. 
Najvyšší objem výdavkov predstavujú 
výdavky na školstvo. Jedná sa výdavky na 
originálne a prenesené kompetencie na 
úseku školstva.

V porovnaní so slovenským priemerom sú 
príjmy z miestnych daní v meste Levoča   
veľmi nízke.  Dôvody:
1. sadzby miestnych daní v meste sú na 
nízkej úrovni v porovnaní s priemerom SR
2. nedostatočný počet podnikateľských 
subjektov a  polyfunkčných budov a objek-
tov určených na podnikanie. 

Ak by bol príjem z miestnych daní na obyva-
teľa v meste Levoča na úrovni SR, boli by 
príjmy z miestnych daní vyššie v priemere
o 533 166 €. V roku 2017 boli kapitálové 
výdavky mesta Levoča v prepočte na jedné-
ho obyvateľa vyššie, ako je priemer Sloven-
ska. Mesto Levoča má síce vysoké kapitálo-
vé výdavky, ich krytie je však do veľkej miery 
zabezpečené z návratných zdrojov �nanco-

vania a z prostriedkov Európskej únie. Dlho-
dobým problémom  však stále ostáva nízky 
objem nedaňových príjmov, ktoré by mestu 
umožňovali tvoriť dodatočné  príjmy na 
hospodárenie a stále klesá kvôli výpadku 
nájmu za lesné pozemky. Tým, že absentujú 
iné nedaňové príjmy, dochádza k vysokému 
podielu �nancovania bežných výdavkov
z podielových daní. Úverová zadlženosť 
klesla na úroveň 28,17%. Napriek klesajúcej 
zadlženosti mesta je čerpanie nových úve-
rov pre mesto do značnej miery rizikové, 
pretože splátky istín ostávajú nezmenené.

Hospodárenie mesta a záverečný účet 
mesta za rok 2017 boli schválené bez 
výhrad. 

Pre športovcov bol určite zaujímavý návrh 
p. Júliusa Hudáčka na realizáciu zámeru 
výstavby moderného tréningového centra  
na futbalovom štadióne, ktorý dostal od 
poslancov zelenú. V súčasnosti p. Hudáček 
spracúva štúdiu a merania potrebné k reali-
zácii projektu. V tomto centre by sa mohli 
celoročne pripravovať všetky športové 
kluby a tiež by slúžilo verejnosti. Mala by
v ňom byť reštaurácia so zdravým stravova-
ním, predajňa športových potrieb, priestor 
pre celoročné tréningy.

Poslanci tiež odsúhlasili prevod prevádzky 
mestskej knižnice na Prešovský samospráv-
ny kraj z dôvodu, že túto prevádzku dotuje 
mesto sumou cca 60 000 eur, a tak by pri 
súčasnom zachovaní knižnice znížilo svoje 
náklady ročne o sumu cca 60 000 eur.

V MZ prešiel poslanecký návrh p. M. Čurillu 
vyčleniť z rezervného fondu mesta sumu 
potrebnú na odvodnenie uličky Slavkovská 
a poslanecký návh p. A. Kravecovej – zre-

konštruovať objekt bývalého Kultúrneho 
domu na Lev. Lúkach na byty nižšieho štan-
dardu. Nebol schválený poslanecký návrh p. 
L. Ogurčáka na prepracovanie projektovej 
dokumentácie za zachovanie zelene na 
Námestí Majstra Pavla v súvislosti s rekon-
štrukciou námestia - II. etapa. Existujúce 
stromy, ktoré majú byť podľa projektovej 
dokumentácie a stanovísk dotknutých 
orgánov odstránené, budú nahradené 
náhradnou výsadbou stromov vo väčšom 
počte, ako sa dnes nachádza na námestí.  

Poslanci rokovali aj o žiadosti SAD Poprad 
na predĺženie platnosti zmluvy na prepravu 
osôb mestskou hromadnou dopravou
o ďalších päť rokov. Terajšia zmluva končí 
31.12.2019. Žiadosť nebola schválená a tak 
mesto čaká v budúcom roku verejné obsta-
rávanie na poskytovateľa týchto služieb na 
nasledujúce roky. V poslednom období sa 
množia sťažnosti na kvalitu týchto služieb 
od Vás, občanov.

Novinkou je zapojenie sa mesta do výzvy 
vyhlásenej prostredníctvom IROP na 
predloženie projektového zámeru na zria-
denie Zariadenia pre seniorov. V tomto 
programovacom období je to prvá výzva
a aj keď času na predloženie projektu nie je 
veľa, pracujeme v súčasnosti na spracovaní 
projektovej dokumentácie na rekonštruk-
ciu objektu Kláštorská 20 na tento účel.

Mesto sa bude uchádzať aj o dotáciu na 
spracovanie Nízkouhlíkovej stratégie mesta 
a aktualizácii koncepcie rozvoja mesta
v oblasti tepelného hospodárstva, ktorú je 
mesto povinné obstarať. 

JUDr. Lucia Babejová,
prednostka mestského úradu

Najdôležitejším bodom rokovania aprílového MZ bolo prerokovanie a schválenie 
hospodárenia mesta a záverečného účtu mesta za rok 2017, vrátane jeho príspevkových 

organizácií.

Majiteľ psa je povinný bezprostredne po vykonaní potreby psa upratať jeho exkrementy a môže na to použiť bežný odpadkový kôš?

Majiteľ psa je povinný mimo chovného priestoru viesť psa na vôdzke tak, aby bol schopný ho v každej situácii ovládať?

Na verejnom priestranstve musí mať nebezpečný pes nasadený náhubok?

Kameninové odpadkové koše slúžia lenna drobný odpad?

Nádoby na komunálny odpad je daňovník povinný umiestniť na svojej nehnuteľnosti?

Viete že...Viete že...
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INFORMÁCIE MsÚ INZERCIA, SPOLOČNOSŤ

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

Významné životné jubileum v mesiaci jún 
2018 oslávia:

95 rokov
Ján Turek

92 rokov
Mária Madejová

86 rokov
Marta Babejová

84 rokov
Mgr. Kamil Biringer, Alžbeta Kertisová,

Ján Kramarčík, Mária Stanková

83 rokov
Ján Griger, Helena Stanková

82 rokov
Klára Štramová

81 rokov
Peter Fľak, Mgr. Valéria Pirkovská

80 rokov
Ján Talpaš

78 rokov
Veronika Faltinová

77 rokov
Ján Zajac

75 rokov
Ján Pacenda, Mária Semanová,

MUDr. Ladislav Volek, Milan Zemčák

70 rokov
Štefan Diňa, Eva Jurčišinová

Mária Orinčáková

Všetkým oslávencom srdečne blahoželáme 
a prajeme pevné zdravie.

Vitajte medzi nami:
Ela Iľašová, Michal Bujňák, 

Tomáš Vernarský, Adela Zoričáková, Ľuboš 
Griger, Matej Klein, Sára Semanová, Martin 

Málik, Lukáš Petrinec, Kristína Čaráková

Manželstvo uzavreli:
Marek Brutovský a Andrea Bihariová
Dušan Kožuško a Dominika Zágorová

Ing. Jozef Jablonka a PhDr. Alena Kredatusová
Peter Dravecký a Mgr. Dominika Vaškebová

Ján Palij a Lucia Vaculová
MDDr. Matej Čech a JUDr. Júlia Tomaškovičová 

Viktor Blaško a Mgr. Mária Faltinová
Marek Pollák a Daniela Dudušová

 
Opustili nás:

Júlianna Ogurčáková, rok nar. 1929
Mária Pollačeková, rok nar. 1933

Klára Kacejová, rok nar. 1940
PhDr. Igor Gerbery, rok nar. 1940

Magdaléna Paniková, rok nar. 1940
Helena Vdovjaková, rok nar. 1949

Anton Polomský, rok nar. 1950
Pavol Grumel, rok nar. 1956
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Výsledkom hospodárenia mesta za rok 
2017 je prebytok hospodárenia mesta vo 
výške + 714 139,18 eur. Výsledok hospodá-
renia bol použitý na tvorbu rezervného 
fondu vo výške 76 200 eur a zvyšok bol 
prevedený na účet investičného fondu,
z ktorého značná časť bude použitá na 
investičné akcie mesta tak, ako boli schvále-
né mestským zastupiteľstvom. Prioritne sa 
budú realizovať rozostavané stavby
a investície, na ktoré sme získali dotácie
a k ich realizácii potrebujeme spolu�nanco-
vanie z vlastných zdrojov.

Mesto v roku 2017 získalo dotácie na inves-
tície v celkovej sume 1 153 730,93 eur. Na 
obnovu historických pamiatok mesta získa-
lo mesto zo štátneho rozpočtu čiastku 500 
000 eur. 
Najvyšší objem výdavkov predstavujú 
výdavky na školstvo. Jedná sa výdavky na 
originálne a prenesené kompetencie na 
úseku školstva.

V porovnaní so slovenským priemerom sú 
príjmy z miestnych daní v meste Levoča   
veľmi nízke.  Dôvody:
1. sadzby miestnych daní v meste sú na 
nízkej úrovni v porovnaní s priemerom SR
2. nedostatočný počet podnikateľských 
subjektov a  polyfunkčných budov a objek-
tov určených na podnikanie. 

Ak by bol príjem z miestnych daní na obyva-
teľa v meste Levoča na úrovni SR, boli by 
príjmy z miestnych daní vyššie v priemere
o 533 166 €. V roku 2017 boli kapitálové 
výdavky mesta Levoča v prepočte na jedné-
ho obyvateľa vyššie, ako je priemer Sloven-
ska. Mesto Levoča má síce vysoké kapitálo-
vé výdavky, ich krytie je však do veľkej miery 
zabezpečené z návratných zdrojov �nanco-

vania a z prostriedkov Európskej únie. Dlho-
dobým problémom  však stále ostáva nízky 
objem nedaňových príjmov, ktoré by mestu 
umožňovali tvoriť dodatočné  príjmy na 
hospodárenie a stále klesá kvôli výpadku 
nájmu za lesné pozemky. Tým, že absentujú 
iné nedaňové príjmy, dochádza k vysokému 
podielu �nancovania bežných výdavkov
z podielových daní. Úverová zadlženosť 
klesla na úroveň 28,17%. Napriek klesajúcej 
zadlženosti mesta je čerpanie nových úve-
rov pre mesto do značnej miery rizikové, 
pretože splátky istín ostávajú nezmenené.

Hospodárenie mesta a záverečný účet 
mesta za rok 2017 boli schválené bez 
výhrad. 

Pre športovcov bol určite zaujímavý návrh 
p. Júliusa Hudáčka na realizáciu zámeru 
výstavby moderného tréningového centra  
na futbalovom štadióne, ktorý dostal od 
poslancov zelenú. V súčasnosti p. Hudáček 
spracúva štúdiu a merania potrebné k reali-
zácii projektu. V tomto centre by sa mohli 
celoročne pripravovať všetky športové 
kluby a tiež by slúžilo verejnosti. Mala by
v ňom byť reštaurácia so zdravým stravova-
ním, predajňa športových potrieb, priestor 
pre celoročné tréningy.

Poslanci tiež odsúhlasili prevod prevádzky 
mestskej knižnice na Prešovský samospráv-
ny kraj z dôvodu, že túto prevádzku dotuje 
mesto sumou cca 60 000 eur, a tak by pri 
súčasnom zachovaní knižnice znížilo svoje 
náklady ročne o sumu cca 60 000 eur.

V MZ prešiel poslanecký návrh p. M. Čurillu 
vyčleniť z rezervného fondu mesta sumu 
potrebnú na odvodnenie uličky Slavkovská 
a poslanecký návh p. A. Kravecovej – zre-

konštruovať objekt bývalého Kultúrneho 
domu na Lev. Lúkach na byty nižšieho štan-
dardu. Nebol schválený poslanecký návrh p. 
L. Ogurčáka na prepracovanie projektovej 
dokumentácie za zachovanie zelene na 
Námestí Majstra Pavla v súvislosti s rekon-
štrukciou námestia - II. etapa. Existujúce 
stromy, ktoré majú byť podľa projektovej 
dokumentácie a stanovísk dotknutých 
orgánov odstránené, budú nahradené 
náhradnou výsadbou stromov vo väčšom 
počte, ako sa dnes nachádza na námestí.  

Poslanci rokovali aj o žiadosti SAD Poprad 
na predĺženie platnosti zmluvy na prepravu 
osôb mestskou hromadnou dopravou
o ďalších päť rokov. Terajšia zmluva končí 
31.12.2019. Žiadosť nebola schválená a tak 
mesto čaká v budúcom roku verejné obsta-
rávanie na poskytovateľa týchto služieb na 
nasledujúce roky. V poslednom období sa 
množia sťažnosti na kvalitu týchto služieb 
od Vás, občanov.

Novinkou je zapojenie sa mesta do výzvy 
vyhlásenej prostredníctvom IROP na 
predloženie projektového zámeru na zria-
denie Zariadenia pre seniorov. V tomto 
programovacom období je to prvá výzva
a aj keď času na predloženie projektu nie je 
veľa, pracujeme v súčasnosti na spracovaní 
projektovej dokumentácie na rekonštruk-
ciu objektu Kláštorská 20 na tento účel.

Mesto sa bude uchádzať aj o dotáciu na 
spracovanie Nízkouhlíkovej stratégie mesta 
a aktualizácii koncepcie rozvoja mesta
v oblasti tepelného hospodárstva, ktorú je 
mesto povinné obstarať. 

JUDr. Lucia Babejová,
prednostka mestského úradu

Najdôležitejším bodom rokovania aprílového MZ bolo prerokovanie a schválenie 
hospodárenia mesta a záverečného účtu mesta za rok 2017, vrátane jeho príspevkových 

organizácií.
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Básnická zbierka Modlitbičky Milana 
Rúfusa prináša úprimné  vyznanie vie-
ry  prostredníctvom detského myšlien-
kového sveta. Rovnako postupovala pri 
zhudobnení týchto básnických miniatúr 
aj Jana Bezek. „V živote som sa stretávala 
s mnohými deťmi a dospelými, ktorí mi 
s láskou v očiach o Modlitbičkách rozprá-
vali. Stále viac a viac som si uvedomila, že 
sú to modlitby života, že sú z najhlbšieho 
miesta v srdci človeka, ktorý vedel, čo je 
skutočná láska. Mala som šťastie, že som 
spoznala rodinu Milana Rúfusa. Obeta-
vosť, pokoru a vrúcnosť jeho manželky, 
čistú dušu jeho dcéry Zuzanky. Obohacu-
jú môj život hodnotami, ktoré inšpirovali 
aj Milana Rúfusa. Vďaka nim prežívam 
Modlitbičky každý deň,“ hovorí skladateľ-
ka Jana Bezek o známej básnickej zbierke 
Milana Rúfusa.

Modlitbičky sú druhým albumom Jany 
Bezek. Po debutovom čisto džezovom al-
bume Crakow s poľskými inštrumentalis-
tami (Jana Bezek Trio) prichádza sklada-
teľka s  klasickým kompozičným žánrom 
– detskou zborovou tvorbou.  Jedenásť 
Rúfusových básní zo zbierky Modlitbičky 
zhudobnila pre detský zbor a komorný  
ansámbel.

Jana Bezek je pôvodom zo Stropkova. Na 
AMU v Krakove študovala jazz u skladate-
ľa a klaviristu Joachima Mencela, klasickú 
hudbu pod vedením  Elzbiety Ho� man.  
Venuje sa  sólovej hre, hudbe bez prípra-
vy, komponuje pre deti,  dlhoročne sa 
zaoberá štúdiom klasickej hudby, vedie 
pedagogickú činnosť v Bratislave, pra-
videlne realizuje workshopy Muzikula 
o improvizovanej hudbe pre deti a mla-
dých ľudí. (www.janabezek.com)

Pre toto koncertné vystúpenie si autor-
ka hudby vybrala jedenásť textov (Deti 
a modlitbička, Modlitba za osamelé deti, 

Detské krédo, Plachá modlitba za mam-
kino srdce, Zimná modlitbička, Večerná 
modlitba, Modlitba trojkráľová, Poďako-
vanie za lásku, Modlitba za rodičov, Mod-
litba modlitieb, Ako bolo na počiatku). 
V každej z nich nechala vyniknúť detské 
hlasy Bratislavského detského zboru. 

Zborový spev príjemne dopĺňa komorný 
orchester v zostave: Jana Bezek – klavír, 
Sandra Frátriková – husle, Laura Loviško-
vá – � auta, Zita Janáková – viola, Marcel 
Petráš – violončelo, Kornélia Ostrolúcka 
– kontrabas a Igor Repka – perkusie, pod 
dirigentskou taktovkou Róberta Tišťana.

Zhudobnené Modlitbičky Milana Rúfusa 
zaznejú aj v Levoči

Album Modlitbičky, ktorý obsahuje jedenásť Rúfusových básní zhudobnených 
Janou Bezek pre detský zbor a komorný orchester, vydalo koncom minulého roka 
vydavateľstvo Pavian Records v spolupráci so slovenskou džezovou klaviristkou 

a skladateľkou Janou Bezek. Po úspešnom zimnom turné 2017 sa Modlitbičky vydajú 
na pokračovanie  koncertných vystúpení  začiatkom júna 2018 v ďalších štyroch 

slovenských mestách, Levoča, Prešov, Liptovský Mikuláš a Banská Štiavnica.

KULTÚRA
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kino srdce, Zimná modlitbička, Večerná 
modlitba, Modlitba trojkráľová, Poďako-
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V každej z nich nechala vyniknúť detské 
hlasy Bratislavského detského zboru. 

Zborový spev príjemne dopĺňa komorný 
orchester v zostave: Jana Bezek – klavír, 
Sandra Frátriková – husle, Laura Loviško-
vá – � auta, Zita Janáková – viola, Marcel 
Petráš – violončelo, Kornélia Ostrolúcka 
– kontrabas a Igor Repka – perkusie, pod 
dirigentskou taktovkou Róberta Tišťana.

Zhudobnené Modlitbičky Milana Rúfusa 
zaznejú aj v Levoči

Album Modlitbičky, ktorý obsahuje jedenásť Rúfusových básní zhudobnených 
Janou Bezek pre detský zbor a komorný orchester, vydalo koncom minulého roka 
vydavateľstvo Pavian Records v spolupráci so slovenskou džezovou klaviristkou 

a skladateľkou Janou Bezek. Po úspešnom zimnom turné 2017 sa Modlitbičky vydajú 
na pokračovanie  koncertných vystúpení  začiatkom júna 2018 v ďalších štyroch 

slovenských mestách, Levoča, Prešov, Liptovský Mikuláš a Banská Štiavnica.

KULTÚRA



BACKSTAGE
1. PIATOK • 19.00 • Tanečno-hudobný, romantický • SR • 90 min. • 4€

12

VEZMI SI MA, KAMOŠ
2. SOBOTA  • 19.00 • Komédia • FR • 92 min. • 5€

ČD PREMIÉRA

MY LITTLE PONY VO FILME
3. NEDEĽA • 15.00 • Animovaný • USA • 99 min. • 1€

SD

DEBBINA 8
7.-8. ŠTVRTOK, PIATOK  • 19.00 • Krimi, Komédia • USA • 110 min. • 5€

15 ST PREMIÉRA

GHOST STORIES
9. SOBOTA  • 19.00 • Horor • VB • 98 min. • 5€

ČT PREMIÉRA

Kino.Usmev.Levoca

12

Digitalizáciu kina Úsmev fi nančne podporil Audiovizuálny 
fond v rámci komplexného projektu, realizovaného vďaka 
fi nančnej podpore predsedu vlády Slovenskej republiky.

Rezervácia vstupeniek na internetovej stránke kino.levoca.sk Predpredaj a predaj 
vstupeniek hodinu pred premietaním v pokladni kina Úsmev Levoča t.č. 053/4512208 
alebo 0910788892. Zmena programu vyhradená!

JÚN

12

PABLO ESCOBAR: NENAVIDENÝ A MILOVANÝ
14. ŠTVRTOK  • 19.00 • Životopisný, Dráma • ES • 123 min. • 5€

15 ČT PREMIÉRA

JA, SIMON
15. PIATOK  o 19.00 • 20. STREDA  o 19.00 • Dráma • USA • 99 min. • 5€

12 ST PREMIÉRA 

LUIS A UFÓNI
16. SOBOTA  o 17.00 • 17. NEDEĽA  o 15.00 • Animovaný • DE • 90 min. • 5€

SD PREMIÉRA

FLÁKAČI
16. SOBOTA • 19.00 • Dráma • USA • 95 min. • 3€/4€

15 ČT

JURSKÝ SVET: ZÁNIK RÍŠE
21.-22. ŠTVRTOK,PIATOK  • 19.00 • Akčný, dobrodružný • USA • 130 min. • 5€

12 ČD PREMIÉRA

PAT A MAT ZNOVU V AKCII
22.-23. PIATOK,SOBOTA  • 17.00 • Rodinný • ČR • 75 min. • 5€

SD PREMIÉRA

LÁSKA BEZ BARIÉR
23. SOBOTA  • 19.00 • Komédia • FR • 107 min. • 5€

12 ČT PREMIÉRA

SICARIO 2: SOLDADO
28.-29. ŠTVRTOK,PIATOK  • 19.00 • Akčný, dráma • USA • 122 min. • 5€

ČT PREMIÉRA

PSÍ DETEKTÍV
29.-30. PIATOK,SOBOTA  • 17.00 • Rodinná komédia • USA • 92 min. • 5€

SD PREMIÉRA

SOM SEXY
30. SOBOTA  • 19.00 • Komédia • USA • 120 min. • 5€

12 ČT PREMIÉRA

FILMOVÝ KLUB 

15
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Kultúra v Levoči
jún 2018

1.
PIATOK

3.
NEDEĽA

3.
NEDEĽA

7.
ŠTVRTOK

17:30 h.  DIVADELNÁ SÁLA 1€

ABSOLVENTSKÉ POPOLUDNIE ŽIAKOV ZUŠ
DIVADELNÉ PREDSTAVENIE.

od 13:00 h.   SEVERNÝ PARK VSTUP VOĽNÝ

DEŇ DETÍ V LEVOČI
BOHATÝ PROGRAM PRE DETI.  VIAC NA OSOBITNOM PLAGÁTE.
O 15:00 - MY LITTLE PONY VO FILME (PREMIETANIE V KINE).

18:00 h.  DIVADELNÁ SÁLA 14€

EŠTE RAZ, ALE LEPŠIE
RÉŽIA: MARTIN MŇAHONČÁK. ÚČINKUJÚ: ANIKÓ VARGOVÁ, MARKO IGONDA, KRISTÍNA 
GREPPELOVÁ, GREGOR HOLOŠKA / MARTIN MŇAHONČÁK.

18:00 h.  DIVADELNÁ SÁLA 5€/3€

MODLITBIČKY
ZHUDOBNENÉ BÁSNE MILANA RÚFUSA.
HUDBA - JANA BEZEK.

1.
PIATOK

16:30 h.  GALÉRIA MESTA LEVOČA 

VÝSTAVA ABSOLVENTOV ZUŠ
VÝSTAVA ŽIAKOV ZUŠ V LEVOČI.
VÝSTAVA POTRVÁ DO 28.6.2018.

13.
STREDA

   DIVADELNÁ SÁLA ORGANIZOVANÉ

NOC ANJELOV - PETER HUDÁK
ÚČINKUJÚ ABSOLVENTI 1. STUPŇA LDO.

12.
UTOROK

17:00 h.  GALÉRIA MESTA LEVOČA VSTUP VOĽNÝ

ČÍTANIE V GALÉRII
STRETNUTIE ČITATEĽOV PRI DOBREJ LITERATÚRE.

Predpredaj vstupeniek:  
MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO 

MESTA LEVOČA
Nám. Majstra Pavla 54 
od 7.00 – 16.00 hod.

a hodinu pred začiatkom predstavenia.

053 / 451 2522
msks.levoca.sk

msks@levoca.sk
facebook.com/kulturavlevoci

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ!

PRE TÝCH, KTORÍ 
NEVIDELI PREDSTAVENIE DŽABENINY 7 

PONÚKAME MOŽNOSŤ ZÍSKAŤ 
ZÁZNAM NA DVD 
VIAC INFORMÁCIÍ

JARMOK POD RADNICOU
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ZDRAVOTNÍCTVOTURISTIKA

Poďte na našu Javorinu
Vrchol Javoriny v Levočských vrchoch má nad-
morskú výšku 1 225 metrov. Keď sa na neho 
postavíme, zistíme, že má dva vrcholy. Ten hlavný 
vrchol je severnejší, bližšie k Vinnej. Druhý južný 
vrchol miestne nazývaný aj Marčulina je o niečo 
nižší a nachádza sa bližšie k Levoči a k doline 
Peklo. Turistická chôdza z jedného na druhý trvá 
približne desať minút. V nevýraznom sedielku 
medzi nimi sa nachádzajú dve malé, zaujímavé 
jazierka. Pri nedostatku zrážok ale vysýchajú. 
Vytvára ich len zrážková voda. 

Pre nás, Levočanov, je zaujímavejší južný vrchol 
nazývaný Marčulina. Je z neho lepší výhľad na 
Levoču, do Hornádskej kotliny, na Vysoké a Nízke 
Tatry, Volovské vrchy, Branisko, Bachureň, Spišskú 
Maguru. Za pekného počasia vidieť aj ďalšie 
slovenské pohoria. Práve pohľad na južnú stranu 
je nazabudnuteľný a v každom zanechá tie naj-
krajšie zážitky. Preto z tohto dôvodu som sa 
rozhodol postaviť na ňom kríž. Zhotovený je zo 
samorastu borovice. Má dve ramená, na ktorých 
je osadená drevená strieška. Medzi ramenami je  
umiestnený drevený kríž, ktorý zhotovil Augustín 
Nemčík.  Celková výška samorastu s krížom je 
štyri metre. 

Ako sa ku krížu dostať? Najlepší prístup je z komu-
nikácie medzi pamätníkom SNP a Vinnou. 
Odbočka je vyznačená aj vrcholovou turistickou 
značkou a výstup od komunikácie trvá približne 7 
minút.  

Javorina bola stále doménou levočských turistov. 
Už v roku 1932 (16. októbra) bola pod jej vrcho-
lom postavená prvá turistická chata klubu česko-
slovenských turistov. Chatu postavil levočský 
odbor KČST. O dva roky neskôr bola rozšírená, 
spolu mala tri miestnosti a 22 postelí. Lokalita sa 
aj napriek hospodárskej kríze, neskôr  vojnovým 
a povojnovým rokom tešila veľkej obľube. Už v 

roku 1947 v blízkosti už existujúcej chaty  posta-
vili novú chatu. Tá mala 8 miestností 40 postelí
a 40 núdzových postelí.  V tom istom roku tu 
postavili aj lyžiarsky skokanský mostík.  Žiaľ 
vytvorením Vojenského obvodu Javorina sa 
všetky aktivity v tejto oblasti zastavili a stavby 
boli asanované.   
 
Ešte niekoľko slov k názvu Javorina. Koľkože 
vrcholov s takýmto názvom je na Slovensku? 
Ťažko povedať. Len v  publikácií „Názvy vrcholov 
a dolín Slovenskej socialistickej republiky“, ktorá 
vyšla  ešte v roku 1987 máme  na Slovensku 
jedenásť Javorín:
1/ na Muránskej planine s nadmorskou výškou 
971 m, 
2/ v Slovenskom raji 1 186 m, 
3/ vo Volovských  vrchoch v časti Pipitka a je 
vysoká 743 m, 
4/ v Strážovských vrchoch sú dve Javoriny, jedna 
má nadmorskú výšku 1010 m a druhá 938 m, 
5/ v Lúčanskej časti Malej Fatry s nadmorskou 
výškou 1 053 m,
6/ vo Veľkej Fatre meria 1 338 m,
7/ v Nízkych Beskydách má nadmorskú výšku 881 
m, 
8/ v Oravských Beskydách 1 047 m, 
9/ v Kysuckých Beskydách n.v. 1 117 m, 
10/ a Javorinu máme aj  v Bielych Karpatoch
v časti Javorinská hornatina.
 
A to isto nie sú všetky slovenské Javoriny. Keď si 
otvoríme turistickú mapu Levočských vrchov 
nájdeme v nej dve Javoriny. Jedna je tá, ktorú 
opisujem. Druhá sa nachádza severne od Čiernej 
hory pri Jakubanoch a má nadmorskú výšku
1 165,5 metra. Táto sa už v uvedenom názvosloví 
neuvádza. A vrcholov s názvom Javorinka máme 
len v Levočských vrchoch tri. Možno by stálo za 
zváženie a názvy niektorých Javorín spresniť. Tak, 
ako je to napríklad v Bielych Karpatoch, kde 

najvyšší vrchol na Slovensko–českých hraniciach 
má názov Veľká Javorina (970 m), alebo v Považ-
skom Inovci, kde jeden z najobľúbenejších turis-
tických vrcholov má názov Panská Javorina (943 
m). Čo tak doplniť názov našej Javoriny a preme-
novať ju napríklad na Levočská Javorina, alebo 
Javorina v Levočských vrchoch?

A aby príspevok bol úplný, príďte 16. júna 
2018 o 11,00 hod. na Marčulinu,  kedy bude 
kríž slávnostne prežehnaný levočským deka-
nom Mons. Prof. Františkom Dlugošom, PhD.  
Pre starších Levočanov bude o 10,00 hod. 
pristavený autobus, ktorý ich vyvezie
k pamätníku.

Ing. Ernest Rusnák       

Združenie turizmu Levoča už vyše 20 rokov pôsobí v oblasti cestovného ruchu. Združuje podnikateľov, ktorí poskytujú ubytovacie a stravovacie 
služby v Levoči a jeho okolí. V predošlých rokoch propagovalo mesto Levoča na výstavách cestovného ruchu na Slovensku aj v zahraničí. Vydalo 
propagačné materiály ku cyklotrasám v Levočských vrchoch. O svojich aktivitách informuje na webovej stránke www.zdruzenieturizmu.sk 

Pre turistov, návštevníkov mesta, ale aj domácich obyvateľov pripravilo nový produkt cestovného ruchu Spis Card. Ide o turistickú kartu, ktorá 
propaguje využívanie služieb cestovného ruchu na Spiši. Záujemcovia môžu využiť zľavy vo výške 5 % – 50 % v reštauráciách a hoteloch v Levoči 
a okolí. Zľavy však platia aj pri návšteve Múzea špeciálneho školstva v Levoči, Podtatranskom múzeu v Poprade a v okolitých rekreačných 
strediskách. V letných mesiacoch bude zaujímavá zľava na kúpaliskách v okolí Levoče. Využiť sa dá aj pri výstupe na kostolnú vežu v Spišskej 
Novej Vsi. Veríme, že počet služieb, na ktoré sa zľavy budú vzťahovať, sa bude časom rozširovať. Prevádzky, kde sa dá uplatniť zľava, sú označené 
nálepkami. Podrobný zoznam, kde sa dá zľava na turistickú kartu uplatniť, je na webovej stránke www.zdruzenieturizmu.sk , kde sú uvedené aj 
podrobné podmienky používania turistickej karty Spis Card.

Turistická karta je vystavená na meno, má neobmedzenú platnosť a má motivovať 
návštevníkov Levoče, aby sa využívali služby v oblasti cestovného ruchu. 
Turistickú kartu je možné zakúpiť v Turistickej informačnej kancelárii v Levoči a v 
Spišskom Podhradí. Dá sa zakúpiť aj na niektorých miestach, kde si môžete zľavu 
rovno uplatniť. Miesta, kde sa dá turistická karta zakúpiť, sú označené nálepkami.

Veríme, že aj turistická karta Spis Card bude taká obľúbená ako podobné karty: 
Bratislava City Card, Liptov Card, Orava Card alebo Tatry Card.

Ing. Ernest Rusnák, Združenie turizmu Levoča

Profesionálnu kariéru začínala v roku 1996 
na detskom oddelení, a ako sama hovorí 
,,práca s deťmi bol jej pracovný sen, ktorý sa 
jej splnil“. V máji v roku 2008 po rodičovskej 
dovolenke nastúpila na pozíciu sestry na 
otorinolaryngologickej ambulancii. Od 
januára 2010 do júna 2011 pracovala na 
gynekologicko-pôrodníckom oddelení
v Levoči. V súčasnosti pracuje na rádiologic-
kom oddelení v Levoči. Už takmer 7 rokov 
na tomto pracovisku zúročuje svoje nado-
budnuté skúsenosti.

Je to človek s veľkým srdcom a svoju prácu 
vykonáva s veľkou dávkou profesionality
a ľudskosti.

Počas práce na rádiologickom oddelení sa 
vypro�lovala na profesionálne zdatnú a po 
každej stránke spoľahlivú sestru, ktorá 
svojim ľudským prístupom k pacientom
a empatiou je vzorom pre všetkých zdra-
votníkov. 

Okrem činnosti sestry na CT a MR pracovis-
ku zabezpečuje aj manažment pacientov 
na ultrazvukovom pracovisku. Pripravuje 
pacientov na intervenčné výkony v mamo-
diagnostike, pretože  správne poučenie
a správna príprava pacienta na vyšetrenie 
zohrávajú veľmi dôležitú úlohu. Pacientom 
poskytuje ucelené informácie, vysvetľuje 
dôvody vyšetrenia, časovú náročnosť
a priebeh vyšetrenia, čím eliminuje ich 
strach a obavy. No najviac ju oslovil edukač-
ný proces v rámci preventívnych mamogra-
�ckých vyšetrení, ktoré sa na pracovisku 
realizujú a ktoré potvrdzujú svoje opod-
statnenie v procese včasnej diagnostiky pri 
nádorových ochoreniach prsníkov. V rámci 
edukácie je jej pôsobenie na pacientky 
príkladné, o čom svedčí aj spätná väzba
a pozitívny ohlas žien. Informuje pacientky, 
že nie každá zmena na prsníku a v jeho okolí 

je rakovina, ale žiadne nové zmeny netreba 
podceňovať a treba ich včas podchytiť.
V rámci preventívneho programu dôraz 
kladie v prvom rade na samovyšetrovanie 
prsníkov, ktoré má svoje opodstatnenie ako 
preventívny nastroj pri odhaľovaní patolo-
gických zmien prsníkov. Na samovyšetro-
vanie prsníkov nadväzuje preventívne 
mamogra�cké vyšetrenie, ktoré má napriek 
radiačnej záťaži nezastupiteľné miesto
a stále je metódou voľby jednak v preven-
tívnom programe ako i v diagnostickom 
procese ochorení prsníkov. Najväčším 
úspechom mamogra�ckého pracoviska a 
aj veľkou zásluhou skvelej edukačnej čin-
nosti Martiny Malegovej je zvyšujúci sa 
počet žien, ktoré si uvedomujú dôležitosť 
preventívnych vyšetrení a vyšší záchyt 
nádorových ochorení vo včasnom štádiu.

Problematika preventívnych mamogra�c-

kých vyšetrení ju zaujala natoľko, že sa jej 
venuje aj vo svojich prednáškach, ktoré 
prezentuje na odborných podujatiach. 
Ľudským prístupom pomáha ženám zvlád-
nuť ťažkú situáciu počas diagnostického 
procesu, ale aj v ďalšom období liečby.

Martina Malegová je predovšetkým človek 
s veľkým srdcom. Jej empatický prístup
k pacientom a ich zdravotným problémom 
je obdivuhodný, jej zmysel pre povinnosť, 
kolegialitu a pomoc kolegom je príkladný. 
Svoj voľný čas využíva na zdokonaľovanie 
svojho výtvarného talentu. Miluje výlety do 
prírody a cestovanie v kruhu svojej rodiny.

Mgr. Alžbeta Sivá,
tlačová hovorkyňa AGEL SK a.s.,

Biele srdce získala i sestra
z levočskej nemocnice

Ocenená Martina Malegová pracuje vo Všeobecnej nemocnici Levoča, člen skupiny AGEL, 
na rádiologickom oddelení. Návrh na jej ocenenie predložila Regionálna komora sestier

a pôrodných asistentiek v Levoči a kolektív rádiologického oddelenia pod vedením MUDr. 
Eleny Loumovej. Martina Malegová získala Biele srdce za vysoko profesionálnu edukačnú 

činnosť v rámci preventívnych mamografických vyšetrení, ktorá má významné 
opodstatnenie v procese včasnej diagnostiky pri nádorových ochoreniach prsníkov. 

Ministerka zdravotníctva Andrea Kalavská s Martinou Malegovou

TURISTICKÁ KARTA SPIŠ CARDTURISTICKÁ KARTA SPIŠ CARD
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medzi nimi sa nachádzajú dve malé, zaujímavé 
jazierka. Pri nedostatku zrážok ale vysýchajú. 
Vytvára ich len zrážková voda. 

Pre nás, Levočanov, je zaujímavejší južný vrchol 
nazývaný Marčulina. Je z neho lepší výhľad na 
Levoču, do Hornádskej kotliny, na Vysoké a Nízke 
Tatry, Volovské vrchy, Branisko, Bachureň, Spišskú 
Maguru. Za pekného počasia vidieť aj ďalšie 
slovenské pohoria. Práve pohľad na južnú stranu 
je nazabudnuteľný a v každom zanechá tie naj-
krajšie zážitky. Preto z tohto dôvodu som sa 
rozhodol postaviť na ňom kríž. Zhotovený je zo 
samorastu borovice. Má dve ramená, na ktorých 
je osadená drevená strieška. Medzi ramenami je  
umiestnený drevený kríž, ktorý zhotovil Augustín 
Nemčík.  Celková výška samorastu s krížom je 
štyri metre. 

Ako sa ku krížu dostať? Najlepší prístup je z komu-
nikácie medzi pamätníkom SNP a Vinnou. 
Odbočka je vyznačená aj vrcholovou turistickou 
značkou a výstup od komunikácie trvá približne 7 
minút.  

Javorina bola stále doménou levočských turistov. 
Už v roku 1932 (16. októbra) bola pod jej vrcho-
lom postavená prvá turistická chata klubu česko-
slovenských turistov. Chatu postavil levočský 
odbor KČST. O dva roky neskôr bola rozšírená, 
spolu mala tri miestnosti a 22 postelí. Lokalita sa 
aj napriek hospodárskej kríze, neskôr  vojnovým 
a povojnovým rokom tešila veľkej obľube. Už v 

roku 1947 v blízkosti už existujúcej chaty  posta-
vili novú chatu. Tá mala 8 miestností 40 postelí
a 40 núdzových postelí.  V tom istom roku tu 
postavili aj lyžiarsky skokanský mostík.  Žiaľ 
vytvorením Vojenského obvodu Javorina sa 
všetky aktivity v tejto oblasti zastavili a stavby 
boli asanované.   
 
Ešte niekoľko slov k názvu Javorina. Koľkože 
vrcholov s takýmto názvom je na Slovensku? 
Ťažko povedať. Len v  publikácií „Názvy vrcholov 
a dolín Slovenskej socialistickej republiky“, ktorá 
vyšla  ešte v roku 1987 máme  na Slovensku 
jedenásť Javorín:
1/ na Muránskej planine s nadmorskou výškou 
971 m, 
2/ v Slovenskom raji 1 186 m, 
3/ vo Volovských  vrchoch v časti Pipitka a je 
vysoká 743 m, 
4/ v Strážovských vrchoch sú dve Javoriny, jedna 
má nadmorskú výšku 1010 m a druhá 938 m, 
5/ v Lúčanskej časti Malej Fatry s nadmorskou 
výškou 1 053 m,
6/ vo Veľkej Fatre meria 1 338 m,
7/ v Nízkych Beskydách má nadmorskú výšku 881 
m, 
8/ v Oravských Beskydách 1 047 m, 
9/ v Kysuckých Beskydách n.v. 1 117 m, 
10/ a Javorinu máme aj  v Bielych Karpatoch
v časti Javorinská hornatina.
 
A to isto nie sú všetky slovenské Javoriny. Keď si 
otvoríme turistickú mapu Levočských vrchov 
nájdeme v nej dve Javoriny. Jedna je tá, ktorú 
opisujem. Druhá sa nachádza severne od Čiernej 
hory pri Jakubanoch a má nadmorskú výšku
1 165,5 metra. Táto sa už v uvedenom názvosloví 
neuvádza. A vrcholov s názvom Javorinka máme 
len v Levočských vrchoch tri. Možno by stálo za 
zváženie a názvy niektorých Javorín spresniť. Tak, 
ako je to napríklad v Bielych Karpatoch, kde 

najvyšší vrchol na Slovensko–českých hraniciach 
má názov Veľká Javorina (970 m), alebo v Považ-
skom Inovci, kde jeden z najobľúbenejších turis-
tických vrcholov má názov Panská Javorina (943 
m). Čo tak doplniť názov našej Javoriny a preme-
novať ju napríklad na Levočská Javorina, alebo 
Javorina v Levočských vrchoch?

A aby príspevok bol úplný, príďte 16. júna 
2018 o 11,00 hod. na Marčulinu,  kedy bude 
kríž slávnostne prežehnaný levočským deka-
nom Mons. Prof. Františkom Dlugošom, PhD.  
Pre starších Levočanov bude o 10,00 hod. 
pristavený autobus, ktorý ich vyvezie
k pamätníku.

Ing. Ernest Rusnák       

Združenie turizmu Levoča už vyše 20 rokov pôsobí v oblasti cestovného ruchu. Združuje podnikateľov, ktorí poskytujú ubytovacie a stravovacie 
služby v Levoči a jeho okolí. V predošlých rokoch propagovalo mesto Levoča na výstavách cestovného ruchu na Slovensku aj v zahraničí. Vydalo 
propagačné materiály ku cyklotrasám v Levočských vrchoch. O svojich aktivitách informuje na webovej stránke www.zdruzenieturizmu.sk 

Pre turistov, návštevníkov mesta, ale aj domácich obyvateľov pripravilo nový produkt cestovného ruchu Spis Card. Ide o turistickú kartu, ktorá 
propaguje využívanie služieb cestovného ruchu na Spiši. Záujemcovia môžu využiť zľavy vo výške 5 % – 50 % v reštauráciách a hoteloch v Levoči 
a okolí. Zľavy však platia aj pri návšteve Múzea špeciálneho školstva v Levoči, Podtatranskom múzeu v Poprade a v okolitých rekreačných 
strediskách. V letných mesiacoch bude zaujímavá zľava na kúpaliskách v okolí Levoče. Využiť sa dá aj pri výstupe na kostolnú vežu v Spišskej 
Novej Vsi. Veríme, že počet služieb, na ktoré sa zľavy budú vzťahovať, sa bude časom rozširovať. Prevádzky, kde sa dá uplatniť zľava, sú označené 
nálepkami. Podrobný zoznam, kde sa dá zľava na turistickú kartu uplatniť, je na webovej stránke www.zdruzenieturizmu.sk , kde sú uvedené aj 
podrobné podmienky používania turistickej karty Spis Card.

Turistická karta je vystavená na meno, má neobmedzenú platnosť a má motivovať 
návštevníkov Levoče, aby sa využívali služby v oblasti cestovného ruchu. 
Turistickú kartu je možné zakúpiť v Turistickej informačnej kancelárii v Levoči a v 
Spišskom Podhradí. Dá sa zakúpiť aj na niektorých miestach, kde si môžete zľavu 
rovno uplatniť. Miesta, kde sa dá turistická karta zakúpiť, sú označené nálepkami.

Veríme, že aj turistická karta Spis Card bude taká obľúbená ako podobné karty: 
Bratislava City Card, Liptov Card, Orava Card alebo Tatry Card.

Ing. Ernest Rusnák, Združenie turizmu Levoča

Profesionálnu kariéru začínala v roku 1996 
na detskom oddelení, a ako sama hovorí 
,,práca s deťmi bol jej pracovný sen, ktorý sa 
jej splnil“. V máji v roku 2008 po rodičovskej 
dovolenke nastúpila na pozíciu sestry na 
otorinolaryngologickej ambulancii. Od 
januára 2010 do júna 2011 pracovala na 
gynekologicko-pôrodníckom oddelení
v Levoči. V súčasnosti pracuje na rádiologic-
kom oddelení v Levoči. Už takmer 7 rokov 
na tomto pracovisku zúročuje svoje nado-
budnuté skúsenosti.

Je to človek s veľkým srdcom a svoju prácu 
vykonáva s veľkou dávkou profesionality
a ľudskosti.

Počas práce na rádiologickom oddelení sa 
vypro�lovala na profesionálne zdatnú a po 
každej stránke spoľahlivú sestru, ktorá 
svojim ľudským prístupom k pacientom
a empatiou je vzorom pre všetkých zdra-
votníkov. 

Okrem činnosti sestry na CT a MR pracovis-
ku zabezpečuje aj manažment pacientov 
na ultrazvukovom pracovisku. Pripravuje 
pacientov na intervenčné výkony v mamo-
diagnostike, pretože  správne poučenie
a správna príprava pacienta na vyšetrenie 
zohrávajú veľmi dôležitú úlohu. Pacientom 
poskytuje ucelené informácie, vysvetľuje 
dôvody vyšetrenia, časovú náročnosť
a priebeh vyšetrenia, čím eliminuje ich 
strach a obavy. No najviac ju oslovil edukač-
ný proces v rámci preventívnych mamogra-
�ckých vyšetrení, ktoré sa na pracovisku 
realizujú a ktoré potvrdzujú svoje opod-
statnenie v procese včasnej diagnostiky pri 
nádorových ochoreniach prsníkov. V rámci 
edukácie je jej pôsobenie na pacientky 
príkladné, o čom svedčí aj spätná väzba
a pozitívny ohlas žien. Informuje pacientky, 
že nie každá zmena na prsníku a v jeho okolí 

je rakovina, ale žiadne nové zmeny netreba 
podceňovať a treba ich včas podchytiť.
V rámci preventívneho programu dôraz 
kladie v prvom rade na samovyšetrovanie 
prsníkov, ktoré má svoje opodstatnenie ako 
preventívny nastroj pri odhaľovaní patolo-
gických zmien prsníkov. Na samovyšetro-
vanie prsníkov nadväzuje preventívne 
mamogra�cké vyšetrenie, ktoré má napriek 
radiačnej záťaži nezastupiteľné miesto
a stále je metódou voľby jednak v preven-
tívnom programe ako i v diagnostickom 
procese ochorení prsníkov. Najväčším 
úspechom mamogra�ckého pracoviska a 
aj veľkou zásluhou skvelej edukačnej čin-
nosti Martiny Malegovej je zvyšujúci sa 
počet žien, ktoré si uvedomujú dôležitosť 
preventívnych vyšetrení a vyšší záchyt 
nádorových ochorení vo včasnom štádiu.

Problematika preventívnych mamogra�c-

kých vyšetrení ju zaujala natoľko, že sa jej 
venuje aj vo svojich prednáškach, ktoré 
prezentuje na odborných podujatiach. 
Ľudským prístupom pomáha ženám zvlád-
nuť ťažkú situáciu počas diagnostického 
procesu, ale aj v ďalšom období liečby.

Martina Malegová je predovšetkým človek 
s veľkým srdcom. Jej empatický prístup
k pacientom a ich zdravotným problémom 
je obdivuhodný, jej zmysel pre povinnosť, 
kolegialitu a pomoc kolegom je príkladný. 
Svoj voľný čas využíva na zdokonaľovanie 
svojho výtvarného talentu. Miluje výlety do 
prírody a cestovanie v kruhu svojej rodiny.

Mgr. Alžbeta Sivá,
tlačová hovorkyňa AGEL SK a.s.,

Biele srdce získala i sestra
z levočskej nemocnice

Ocenená Martina Malegová pracuje vo Všeobecnej nemocnici Levoča, člen skupiny AGEL, 
na rádiologickom oddelení. Návrh na jej ocenenie predložila Regionálna komora sestier

a pôrodných asistentiek v Levoči a kolektív rádiologického oddelenia pod vedením MUDr. 
Eleny Loumovej. Martina Malegová získala Biele srdce za vysoko profesionálnu edukačnú 

činnosť v rámci preventívnych mamografických vyšetrení, ktorá má významné 
opodstatnenie v procese včasnej diagnostiky pri nádorových ochoreniach prsníkov. 

Ministerka zdravotníctva Andrea Kalavská s Martinou Malegovou

TURISTICKÁ KARTA SPIŠ CARDTURISTICKÁ KARTA SPIŠ CARD
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INFORMÁCIE MsÚ CIRKVI

Informácia o prerušení
dodávok elektriny

M e s t o  L e v o č a  o z n a m u j e  v e r e j n o s t i ,  ž e 
Východoslovenská distribučná, a.s. Košice
v zmysle ustanovenia § 31 ods. 2, písm. t) zákona 
č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov v platnom znení 
preruší distribúciu elektriny, pre odberné miesta:

Levoča – Kežmarská ulica č. d. 8, 13, 16, 20, 21, 24, 29, 
63, 65, Kežmarská cesta od č. d. 9 po č. d. 12, od č. d. 14 
po č. d. 15, č. d. 19, 8036/22, 3133, Potočná ulica od
č. d. 21 po č. d. 26, 3139, 21A v termíne 07. júna 2018
v čase od 08.00 hod.  do 14.30 hod.  z dôvodu opravy 
a pravidelnej údržby distribučnej sústavy.

Levoča – celá Mariánska hora v termíne 19. júna 2018 
v čase od 07.00 hod.  do 15.30 hod.  z dôvodu opravy 
a pravidelnej údržby distribučnej sústavy.

Ďakujeme za porozumenie.

Ing. Alžbeta Pitoráková,
Mesto Levoča

Základná umelecká škola, Námestie Majstra Pavla 48, 054 01, Levoča

oznamuje,
 

že v dňoch 4. a 5. júna 2018 (pondelok a utorok) od 14.00 hod. do 16.30 hod. sa uskutočnia prijímacie talentové 
skúšky v  Základnej umeleckej škole v Levoči v týchto odboroch:

HUDOBNÝ ODBOR, Č. DVERÍ 39
(klavír, organ, akordeón, gitara, �auta, trúbka, pozauna, lesný roh, bicie, saxofón, cimbal, kontrabas, husle, violončelo, 

spev)

VÝTVARNÝ ODBOR, Č. DVERÍ 42
(priniesť vlastné práce, temperové/vodové  farby, voskové ceruzy, pastelky)

LITERÁRNO-DRAMATICKÝ ODBOR, Č. DVERÍ 3
(pripraviť si jednu ľubovoľnú báseň, alebo úryvok z prozaického textu a pieseň)

TANEČNÝ ODBOR, Č. DVERÍ 7
(cvičky, úbor)

Prijímacích talentových skúšok sa môžu zúčastniť:
talentované deti z materskej školy (predškoláci), v školskom roku 2018/2019 žiaci 1. a 2. ročníka ZŠ , 

starší žiaci

Mgr. Dušan Kamenický, riaditeľ školy
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Bohoslužby
Program -jún 2018

KATOLÍCKA CIRKEV V LEVOČI

1. jún – Prvý piatok v mesiaci jún. Sv. spoveď od 18.00 hodiny. 
Chorých a starých z príležitosti prvého piatku navštivíme v 
piatok od 8.00 hodiny dopoludnia. 
 
2. jún – Fatimská Sobota. Začiatok o 9.30 hodine na 
Mariánskej hore.

8. jún – SLÁVNOSŤ NAJSVÄTEJŠIEHO SRDCA JEŽIŠOVHO. Sv. 
omše v Bazilike sv. Jakuba o 6.00 a 18.00 hodine. V závere sv. 
omše o 18.00 hodine odprosujúca pobožnosť. Na Mariánskej 
hore štafetová modlitba za kňazov. Modlitba sv. ruženca svetla o 
19.45 hodine a po modlitbe sv. ruženca slávnostná sv. omša s 
odprosujúcou pobožnosťou, ktorú bude sláviť spišský diecézny 
biskup Mons. Štefan Sečka. 

9. jún – NEPOŠKVRNENÉ SRDCE PANNY MÁRIE.  Na 
Mariánskej hore sv. omša o 10.00 hodine.

24. jún – SLÁVNOSŤ NARODENIA SV. JÁNA KRSTITEĽA 
(NEDEĽA). Všetky sv. omše ako každú inú nedeľu. Pri všetkých 
sv. omšiach zbierka na dobročinné diela Svätého Otca.
 
29. jún – SLÁVNOSŤ SV. PETRA A PAVLA APOŠTOLOV. Je to 
cirkevne prikázaný sviatok. Sv. omše o 6.00, 8.00 a 19.00 hodine 
v Bazilike sv. Jakuba. Na Mariánskej hore sv. omša o 14.30 
hodine. 

Súčasne je to POSLEDNÝ DEŇ ŠKOLSKÉHO ROKU.

Sv. omša o 8.00 hodine bude spojená s poďakovaním na konci 
školského roku pre všetky tri cirkevné  školy. Sv. omša o 19.00 
hodine bude spojená s poďakovaním na konci školského roku 
pre všetky stredné a základné školy v našej farnosti.

Hlavná púť na Mariánskej hore začína v nedeľu 1. júla o 14.30 
hodine a vyvrcholí 8. júla slávnostnou ponti�kálnou sv. omšou o 
10.00 hodine, ktorú bude slúžiť J. Em. Kardinál Gerhard Ludwig 
MÜLLER. Podrobný program púte je zverejnený v tomto čísle 
LIMKY. 

                                                       
Zmena programu vyhradená!

PRAVOSLÁVNA CIRKEV V LEVOČI

Utorok o 16.00 – moleben
Streda o 08.00 – sv. liturgia
Štvrtok o 16.00 – moleben
Piatok o 08.00 – sv. liturgia
Sobota o 08.00 –  sv.liturgia
Nedeľa: o 08.30 – utreňa, 
o 10.00 – sv. liturgia, 
o 14.00 – večerňa

24. 6. - Narodenie sv. Jána Krstiteľa, o10:00  sv. liturgia
29. 6. - Sv. ap. Peter a Pavol, o 8:00  sv. liturgia 

EVANJELICKÁ CIRKEV AUGSBURSKÉHO VYZNANIA

Biblické slovo na mesiac jún:
Nezabúdajme na pohostinnosť, lebo ňou niektorí – nevedomky – 
pohostili už anjelov. List Židom 13,2

Služby Božie, (kostol na námestí)

3. 6. 2018 – 1. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

10. 6. 2018 – 2. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

17. 6. 2018 – 3. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

24. 6. 2018 – 4. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

29. 6. 2018 – Sviatok apoštolov Petra a Pavla o 17:00

Detské besiedky
- v nedeľu v čase služieb Božích na fare – Vysoká 1

Biblické hodiny
- utorok o 17:30 hod. – zborová miestnosť (Vysoká 1) 

Pripravujeme:
Pre deti vo veku od 5 do 12 rokov DENNÝ DETSKÝ TÁBOR
v čase od 16. do 20. júla 2018. Bližšie informácie na 
www.ecavle.sk resp. na tel. čísle 0917 771 758.

Pastorálne návštevy a Večera Pánova v domácnosti:
Na požiadanie u zborového farára osobne, na tel. č.: 0917 771 
758 alebo e-mailom: faralevoca@gmail.com; 
sitamotyc@gmail.com.

GRÉCKO-KATOLÍCKA CIRKEV V LEVOČI

Sväté liturgie v týždni:
Pondelok, Štvrtok, Piatok  -15:55,
Utorok, Streda, Sobota - 07:55.
Sväté liturgie v nedeľu - 07:50  v cirkevnoslovanskom jazyku
a o 09:00 v slovenskom jazyku.

V prvopiatkovom týždni sa spovedá vždy pred svätou 
liturgiou. Spoveď chorých je 1. 6. 2018 od 08:00 hod.

Prikázané sviatky v mesiaci jún:
29. 6. – piatok – Svätí apoštoli Peter a Pavol

Sviatky v mesiaci jún:
08. 6. – piatok – sviatok Božského srdca - voľnica
24. 6. – nedeľa – Narodenie sv. Jána Krstiteľa (patrón našej 
archieparchie).

Akékoľvek zmeny času slúženia sv. liturgií budú oznámené pri 
nedeľných oznamoch.

Kontakt:
Gréckokatolícky farský úrad, Potočná 6, 054 01, Levoča
tel.: 053 – 451 34 36

Pohotovostná
lekárenská služba
jún 2018

Sobota: 12.00 - 18.00 hod.
Nedeľa: 08.00 - 18.00 hod.
Sviatok: 08.00 - 18.00 hod.
(mimo obed. prestávok)

Každú sobotu od 08.00 - 12.00
majú otvorené: Lekáreň U HADA,
Nám. Majstra Pavla 13, 
Lekáreň U LEVA, Nám. Majstra Pavla
24. Od 9.00 - 12.00 má otvorené lek.
U Barborky, sídl. Západ, Greschika 1

2. 6.
Lekáreň  Dr. MAX, Pri podkove 7

3. 6.
Lekáreň Pri Košickej bráne, Košická
ul. 22

9. 6. – 10. 6.
Lekáreň  U HADA, Nám. Majstra
Pavla 13

16. 6. -  17. 6.
Lekáreň U LEVA, Nám. Majstra
Pavla 24

23. 6. – 24. 6.
Verejná lekáreň, Probstnerova
cesta 2 (areál nemocnice)

30. 6. - 1. 7.
Zelená lekáreň, Železničný riadok 2

TEPOVANIE BUBLINKA
Tepujem hĺbkovo, profesionálnym 

strojom sedačky, koberce, 
matrace..

tel číslo: 0950 511 616
Jún, Júl, August, September 2018

PREDÁM GARÁŽ
pri autobusovej stanici /BILLA/

t.č. : 0907 214 891

CIRKVI SPOMIENKY, JUBILEÁ A POĎAKOVANIA, SLUŽBY LEKÁRNÍ

a poďakovania
Spomienky

Ladislav Štrama

Dňa 5. júna 2018, uplynie 20 rokov, čo nás navždy opustil náš milovaný syn, otec
a brat Ladislav Štrama. Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

S láskou a úctou spomínajú mama a sestra s rodinou.

“Kto bol raz milovaný nebude nikdy zabudnutý.“

Alfonz Štrama

Dňa 5. júna 2018 uplynú štyri roky, čo nás navždy opustil môj milovaný manžel, otec, 
dedko, svokor a brat Alfonz Štrama. Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. 

S láskou spomínajú manželka Anna, dcéra Daniela, Peter,
vnúčatá Dominika a Jakub.

 “Čas plynie a nevráti, čo vzal,
ale bolesť v srdciach ostáva“

Helena Jendričáková

Dňa 26.06.2018 uplynie 5 rokov, čo nás navždy opustila naša milovaná Helena 
Jendričáková.

S láskou a úctou spomína celá rodina.

Tvoje oči navždy zhasli,
Tvoje srdce prestalo biť, ale
v našich srdciach budeš stále žiť. 

Mária Hasajová

Dňa 10.6.2018 si pripomenieme 10. výročie odchodu do večnosti našej mamky, babky 
Márie Hasajovej, ktorá nás navždy opustila vo veku 83 rokov. Vy, ktorí ste ju poznali, 
venujte jej spolu s nami tichú spomienku.

S láskou, úctou a vďakou spomína smútiaca rodina.

Angela Hollová

Vyslovujeme úprimné poďakovanie za slová útechy, prejavy sústrasti a kvetinové 
dary všetkým, ktorí sa dňa 4. 4. 2018 prišli rozlúčiť s našou mamou Angelou Hollovou. 
Veľká vďaka patrí Chirurgickému a ARO oddeleniu za starostlivosť a opateru.

Smútiaca rodina.
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Bohoslužby
Program -jún 2018

KATOLÍCKA CIRKEV V LEVOČI

1. jún – Prvý piatok v mesiaci jún. Sv. spoveď od 18.00 hodiny. 
Chorých a starých z príležitosti prvého piatku navštivíme v 
piatok od 8.00 hodiny dopoludnia. 
 
2. jún – Fatimská Sobota. Začiatok o 9.30 hodine na 
Mariánskej hore.

8. jún – SLÁVNOSŤ NAJSVÄTEJŠIEHO SRDCA JEŽIŠOVHO. Sv. 
omše v Bazilike sv. Jakuba o 6.00 a 18.00 hodine. V závere sv. 
omše o 18.00 hodine odprosujúca pobožnosť. Na Mariánskej 
hore štafetová modlitba za kňazov. Modlitba sv. ruženca svetla o 
19.45 hodine a po modlitbe sv. ruženca slávnostná sv. omša s 
odprosujúcou pobožnosťou, ktorú bude sláviť spišský diecézny 
biskup Mons. Štefan Sečka. 

9. jún – NEPOŠKVRNENÉ SRDCE PANNY MÁRIE.  Na 
Mariánskej hore sv. omša o 10.00 hodine.

24. jún – SLÁVNOSŤ NARODENIA SV. JÁNA KRSTITEĽA 
(NEDEĽA). Všetky sv. omše ako každú inú nedeľu. Pri všetkých 
sv. omšiach zbierka na dobročinné diela Svätého Otca.
 
29. jún – SLÁVNOSŤ SV. PETRA A PAVLA APOŠTOLOV. Je to 
cirkevne prikázaný sviatok. Sv. omše o 6.00, 8.00 a 19.00 hodine 
v Bazilike sv. Jakuba. Na Mariánskej hore sv. omša o 14.30 
hodine. 

Súčasne je to POSLEDNÝ DEŇ ŠKOLSKÉHO ROKU.

Sv. omša o 8.00 hodine bude spojená s poďakovaním na konci 
školského roku pre všetky tri cirkevné  školy. Sv. omša o 19.00 
hodine bude spojená s poďakovaním na konci školského roku 
pre všetky stredné a základné školy v našej farnosti.

Hlavná púť na Mariánskej hore začína v nedeľu 1. júla o 14.30 
hodine a vyvrcholí 8. júla slávnostnou ponti�kálnou sv. omšou o 
10.00 hodine, ktorú bude slúžiť J. Em. Kardinál Gerhard Ludwig 
MÜLLER. Podrobný program púte je zverejnený v tomto čísle 
LIMKY. 

                                                       
Zmena programu vyhradená!

PRAVOSLÁVNA CIRKEV V LEVOČI

Utorok o 16.00 – moleben
Streda o 08.00 – sv. liturgia
Štvrtok o 16.00 – moleben
Piatok o 08.00 – sv. liturgia
Sobota o 08.00 –  sv.liturgia
Nedeľa: o 08.30 – utreňa, 
o 10.00 – sv. liturgia, 
o 14.00 – večerňa

24. 6. - Narodenie sv. Jána Krstiteľa, o10:00  sv. liturgia
29. 6. - Sv. ap. Peter a Pavol, o 8:00  sv. liturgia 

EVANJELICKÁ CIRKEV AUGSBURSKÉHO VYZNANIA

Biblické slovo na mesiac jún:
Nezabúdajme na pohostinnosť, lebo ňou niektorí – nevedomky – 
pohostili už anjelov. List Židom 13,2

Služby Božie, (kostol na námestí)

3. 6. 2018 – 1. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

10. 6. 2018 – 2. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

17. 6. 2018 – 3. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

24. 6. 2018 – 4. nedeľa po Svätej Trojici o 9:00

29. 6. 2018 – Sviatok apoštolov Petra a Pavla o 17:00

Detské besiedky
- v nedeľu v čase služieb Božích na fare – Vysoká 1

Biblické hodiny
- utorok o 17:30 hod. – zborová miestnosť (Vysoká 1) 

Pripravujeme:
Pre deti vo veku od 5 do 12 rokov DENNÝ DETSKÝ TÁBOR
v čase od 16. do 20. júla 2018. Bližšie informácie na 
www.ecavle.sk resp. na tel. čísle 0917 771 758.

Pastorálne návštevy a Večera Pánova v domácnosti:
Na požiadanie u zborového farára osobne, na tel. č.: 0917 771 
758 alebo e-mailom: faralevoca@gmail.com; 
sitamotyc@gmail.com.

GRÉCKO-KATOLÍCKA CIRKEV V LEVOČI

Sväté liturgie v týždni:
Pondelok, Štvrtok, Piatok  -15:55,
Utorok, Streda, Sobota - 07:55.
Sväté liturgie v nedeľu - 07:50  v cirkevnoslovanskom jazyku
a o 09:00 v slovenskom jazyku.

V prvopiatkovom týždni sa spovedá vždy pred svätou 
liturgiou. Spoveď chorých je 1. 6. 2018 od 08:00 hod.

Prikázané sviatky v mesiaci jún:
29. 6. – piatok – Svätí apoštoli Peter a Pavol

Sviatky v mesiaci jún:
08. 6. – piatok – sviatok Božského srdca - voľnica
24. 6. – nedeľa – Narodenie sv. Jána Krstiteľa (patrón našej 
archieparchie).

Akékoľvek zmeny času slúženia sv. liturgií budú oznámené pri 
nedeľných oznamoch.

Kontakt:
Gréckokatolícky farský úrad, Potočná 6, 054 01, Levoča
tel.: 053 – 451 34 36

Pohotovostná
lekárenská služba
jún 2018

Sobota: 12.00 - 18.00 hod.
Nedeľa: 08.00 - 18.00 hod.
Sviatok: 08.00 - 18.00 hod.
(mimo obed. prestávok)

Každú sobotu od 08.00 - 12.00
majú otvorené: Lekáreň U HADA,
Nám. Majstra Pavla 13, 
Lekáreň U LEVA, Nám. Majstra Pavla
24. Od 9.00 - 12.00 má otvorené lek.
U Barborky, sídl. Západ, Greschika 1

2. 6.
Lekáreň  Dr. MAX, Pri podkove 7

3. 6.
Lekáreň Pri Košickej bráne, Košická
ul. 22

9. 6. – 10. 6.
Lekáreň  U HADA, Nám. Majstra
Pavla 13

16. 6. -  17. 6.
Lekáreň U LEVA, Nám. Majstra
Pavla 24

23. 6. – 24. 6.
Verejná lekáreň, Probstnerova
cesta 2 (areál nemocnice)

30. 6. - 1. 7.
Zelená lekáreň, Železničný riadok 2

TEPOVANIE BUBLINKA
Tepujem hĺbkovo, profesionálnym 

strojom sedačky, koberce, 
matrace..

tel číslo: 0950 511 616
Jún, Júl, August, September 2018

PREDÁM GARÁŽ
pri autobusovej stanici /BILLA/

t.č. : 0907 214 891

CIRKVI SPOMIENKY, JUBILEÁ A POĎAKOVANIA, SLUŽBY LEKÁRNÍ

a poďakovania
Spomienky

Ladislav Štrama

Dňa 5. júna 2018, uplynie 20 rokov, čo nás navždy opustil náš milovaný syn, otec
a brat Ladislav Štrama. Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

S láskou a úctou spomínajú mama a sestra s rodinou.

“Kto bol raz milovaný nebude nikdy zabudnutý.“

Alfonz Štrama

Dňa 5. júna 2018 uplynú štyri roky, čo nás navždy opustil môj milovaný manžel, otec, 
dedko, svokor a brat Alfonz Štrama. Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. 

S láskou spomínajú manželka Anna, dcéra Daniela, Peter,
vnúčatá Dominika a Jakub.

 “Čas plynie a nevráti, čo vzal,
ale bolesť v srdciach ostáva“

Helena Jendričáková

Dňa 26.06.2018 uplynie 5 rokov, čo nás navždy opustila naša milovaná Helena 
Jendričáková.

S láskou a úctou spomína celá rodina.

Tvoje oči navždy zhasli,
Tvoje srdce prestalo biť, ale
v našich srdciach budeš stále žiť. 

Mária Hasajová

Dňa 10.6.2018 si pripomenieme 10. výročie odchodu do večnosti našej mamky, babky 
Márie Hasajovej, ktorá nás navždy opustila vo veku 83 rokov. Vy, ktorí ste ju poznali, 
venujte jej spolu s nami tichú spomienku.

S láskou, úctou a vďakou spomína smútiaca rodina.

Angela Hollová

Vyslovujeme úprimné poďakovanie za slová útechy, prejavy sústrasti a kvetinové 
dary všetkým, ktorí sa dňa 4. 4. 2018 prišli rozlúčiť s našou mamou Angelou Hollovou. 
Veľká vďaka patrí Chirurgickému a ARO oddeleniu za starostlivosť a opateru.

Smútiaca rodina.
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SPOMIENKY A POĎAKOVANIA

„Čas plynie a nevráti, čo vzal,
zostali spomienky a v srdci žiaľ.“

Musíme prijať neskonaný smútok a bolesť, 
no nikdy nesmieme stratiť nekonečnú vieru a nádej. 

„Čas plynie a nevráti, čo vzal,
zostali spomienky a v srdci žiaľ.“

„Všetko krásne, čo si dal,
v našich srdciach ostane ako najvzácnejšia
spomienka na Teba.“

Ten, kto ťa poznal
spomenie si, ten kto ťa
mal rád nezabudol. 

Ján Hradiský

Jozef Jurčík st.

Jozef Špak

Vladimír Gáborčík

Marcela Rímska

Ján Široký

Dňa 9.6.2018 si pripomíname 10. výročie  úmrtia nášho otca, manžela, dedka a 
známeho Jána Hradiského. Kto ste ho poznali, venujte mu, prosím, tichú 
spomienku.

S úctou a láskou spomínajú manželka Magda a dcéry Janka a Jarka s rodinami.

Dňa 04. mája 2018 uplynuli 2 roky, keď odovzdal svoju šľachetnú dušu a dobré srdce 
Stvoriteľovi. Milovaný manžel, otec a dedko Jozef Jurčík. Očiam si odišiel, v srdciach 
si zostal.

S tichou modlitbou na teba spomína manželka Helena, synovia Rastislav
a Miroslav s rodinami, nevesta Janka, svat Ján a všetci, čo ťa poznali. 

Dňa 18.06.2018 si pripomíname 10. výročie odchodu do večnosti nášho manžela, 
otca, dedka a brata Jozefa Špaka.

S úctou, vďakou a modlitbou spomínajú manželka, deti a vnúčatá. 

Dňa 15.júna 2018 uplynie 5 rokov, čo nás navždy opustil môj milovaný manžel, náš 
otec, svokor, dedko a pradedko Vladimír Gáborčík.

S láskou a úctou spomína manželka Margita, dcéry Jarka, Ivetka a Vlaďka
a ostatná smútiaca rodina. 

Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom, známym, susedom za kvetinové dary, 
prejavy sústrasti a za účasť na poslednej rozlúčke s našou drahou manželkou, 
mamkou, starou mamkou, dcérou, sestrou, švagrinou Marcelou Rímskou, ktorá nás 
opustila 3.5.2018. Zároveň úprimne ďakujeme vdp. Mons. Františkovi Dlugošovi za 
dôstojnú rozlúčku.

 S láskou a vďakou manžel a deti s rodinami. 

Dňa 14.06.2018 uplynie 15 rokov, čo nás navždy opustil môj manžel, náš otec a dedko 
Ján Široký.

S láskou spomínajú manželka, deti s rodinami.

SPOMIENKY A POĎAKOVANIA

Kde si, keď ostatní trpia?
Kde tvoja láska  k blížnemu?
Keď trpí nenecháva sa ho samotného.
Bôľ mieša zmysly a do hlavy prichádzajú rôzne 
myšlienky.
Keď sa všetko valí, žiť sa nechce ďalej. 
Len láska, priatelia a dobré slovo,
Povzbudia k tomu, že sa chce žiť znovu.
Vystri ruku, podaj dlaň, Milosrdného Boha ukáž 
tvár.
Keď niekto padne, aby sa podniesol,
Musí mať života túžbu a priateľov oddaných. 
Preukáž lásku a buď vedľa, 
Objím s láskou, vypočuj a pochop.
Jednoducho – buď!   

Mesiac jún ukazuje nám lásku v jej najkrajšej
a najintenzívnejšej podobe. A to okrem krásy, 
ktorá dokáže uchvátiť srdce, mesiac jún nám už 
ponúka prvé ovocie, ktoré krása vydala. Príroda 
ako by nás chcela naučiť: Krása je dobrá, keď 
prináša ovocie, láska je pravá, keď z intenzity 
prechádza do hĺbky. Liturgia Cirkvi nám v tomto 
mesiaci ponúka najkrajší znak Lásky – Ježišovo 
Srdce a ľudí, ktorí dokázali toto Božské Srdce 
nasledovať vo svojom živote. Takže aj v tomto 
mesiaci vás pozývame na spoločnú cestu kráčania 
za Kristom. Začíname už 1.06. na prvý piatok
v mesiaci, kedy o 15.15 hodine začneme júnové 
pobožnosti k Božskému Srdcu. 5.júna pripadá 
spomienka na našich mučeníkov z Pariaccoto –
o. Zbigniewa Strzalkowského a o. Michala 
Tomaszka. O 15.00 sa pomodlíme ruženec za 
oslobodenie sveta od terorizmu. 8. júna si nájdime 
čas, aby sme sa na sviatok Najsvätejšieho 
Ježišovho Srdca zúčastnili Eucharistie, ktorá sa
v našom kostole bude sláviť o 7.00 a o 16.00 
hodine. Večer o 19:00 Vás spoločenstvo Pavol 
pozýva na stretnutie, ktorého hosťom bude
o. Martin Harčár. Téma stretnutia: Syndróm 
vyhorenia, podtéma: Praktické rady do života.
V stredu 13. júna si uctíme na sv. omši o 15.50 sv. 
Antona Paduánskeho. Pri sv. omši bude požehna-
nie chleba sv. Antona a ľalií. Mesiac jún nám 
uzatvoria dve slávnosti: 24. júna Narodenie Jána 
Krstiteľa a 29. júna Svätých apoštolov Petra
a Pavla. V obidva tieto dni sv. omše budú v našom 
kostole o 7.00 a o 16.00 hodine. Ešte pripomíname, 
že 16. dňa každého mesiaca je o 15.50 hodine sv. 
omša za nezamestnaných a núdznych na príhovor 
sv. Jána Pavla II a uctenie jeho relikvií.

Nech tieto spoločne prežité chvíle pomôžu nám 
vydať pravé ovocie lásky, takej, akú mal mních 
Silván z Hory Atos: Starec Silván sa rozpráva
s jedným z bratov pustovníkov. Ten s neskrývaným 
nadšením mu hovorí: „Boh odvrhne všetkých 
ateistov a budú sa pražiť v pekle.“ Zarmútený 
Silván sa ho pýta: „ Keď ty budeš v Raji a pozrieš sa 
do pekla, a uvidíš tam ako sa niekto praží, budeš 
šťastný a pokojný?“ „Čo robiť, sám si to zapríčinil“ 
odvetil ten. Zarmútený starec odpovedá: „ Láska to 
nezvládne.  Je potrebné modliť sa za všetkých 
ľudí.“ A Starec modlil sa celý život za všetkých ľudí. 
Modliť sa za seba zdalo sa mu čudné. Jeho dušu 
stravoval smútok z toho, že tak veľa ľudí nepozná 
Boha a jeho Lásky, preto sa modlil, aby Boh
vo svojom milosrdenstve dovolil im sa spoznať. 

P. Adam Baran OFMConv.

Slovíčko od minoritov Iba preto, že sme si zvykli neznamená,
že to už nebolí...

Katarína Suváková,
Michal Suvák

Dňa 14.06. uplynie 14 a pol roka, čo odišla do večnosti naša drahá mamička, babka, 
prababka Katarína Suváková. Dňa 16.06. bude 15 rokov, čo nás navždy opustil náš 
milovaný otecko, dedko a pradedko Michal Suvák. 

S úctou a láskou spomínajú deti s rodinami. 
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SPOMIENKY A POĎAKOVANIA

„Čas plynie a nevráti, čo vzal,
zostali spomienky a v srdci žiaľ.“

Musíme prijať neskonaný smútok a bolesť, 
no nikdy nesmieme stratiť nekonečnú vieru a nádej. 

„Čas plynie a nevráti, čo vzal,
zostali spomienky a v srdci žiaľ.“

„Všetko krásne, čo si dal,
v našich srdciach ostane ako najvzácnejšia
spomienka na Teba.“

Ten, kto ťa poznal
spomenie si, ten kto ťa
mal rád nezabudol. 

Ján Hradiský

Jozef Jurčík st.

Jozef Špak

Vladimír Gáborčík

Marcela Rímska

Ján Široký

Dňa 9.6.2018 si pripomíname 10. výročie  úmrtia nášho otca, manžela, dedka a 
známeho Jána Hradiského. Kto ste ho poznali, venujte mu, prosím, tichú 
spomienku.

S úctou a láskou spomínajú manželka Magda a dcéry Janka a Jarka s rodinami.

Dňa 04. mája 2018 uplynuli 2 roky, keď odovzdal svoju šľachetnú dušu a dobré srdce 
Stvoriteľovi. Milovaný manžel, otec a dedko Jozef Jurčík. Očiam si odišiel, v srdciach 
si zostal.

S tichou modlitbou na teba spomína manželka Helena, synovia Rastislav
a Miroslav s rodinami, nevesta Janka, svat Ján a všetci, čo ťa poznali. 

Dňa 18.06.2018 si pripomíname 10. výročie odchodu do večnosti nášho manžela, 
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SPOMIENKY A POĎAKOVANIA
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Keď sa všetko valí, žiť sa nechce ďalej. 
Len láska, priatelia a dobré slovo,
Povzbudia k tomu, že sa chce žiť znovu.
Vystri ruku, podaj dlaň, Milosrdného Boha ukáž 
tvár.
Keď niekto padne, aby sa podniesol,
Musí mať života túžbu a priateľov oddaných. 
Preukáž lásku a buď vedľa, 
Objím s láskou, vypočuj a pochop.
Jednoducho – buď!   

Mesiac jún ukazuje nám lásku v jej najkrajšej
a najintenzívnejšej podobe. A to okrem krásy, 
ktorá dokáže uchvátiť srdce, mesiac jún nám už 
ponúka prvé ovocie, ktoré krása vydala. Príroda 
ako by nás chcela naučiť: Krása je dobrá, keď 
prináša ovocie, láska je pravá, keď z intenzity 
prechádza do hĺbky. Liturgia Cirkvi nám v tomto 
mesiaci ponúka najkrajší znak Lásky – Ježišovo 
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nasledovať vo svojom živote. Takže aj v tomto 
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v mesiaci, kedy o 15.15 hodine začneme júnové 
pobožnosti k Božskému Srdcu. 5.júna pripadá 
spomienka na našich mučeníkov z Pariaccoto –
o. Zbigniewa Strzalkowského a o. Michala 
Tomaszka. O 15.00 sa pomodlíme ruženec za 
oslobodenie sveta od terorizmu. 8. júna si nájdime 
čas, aby sme sa na sviatok Najsvätejšieho 
Ježišovho Srdca zúčastnili Eucharistie, ktorá sa
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vyhorenia, podtéma: Praktické rady do života.
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Antona Paduánskeho. Pri sv. omši bude požehna-
nie chleba sv. Antona a ľalií. Mesiac jún nám 
uzatvoria dve slávnosti: 24. júna Narodenie Jána 
Krstiteľa a 29. júna Svätých apoštolov Petra
a Pavla. V obidva tieto dni sv. omše budú v našom 
kostole o 7.00 a o 16.00 hodine. Ešte pripomíname, 
že 16. dňa každého mesiaca je o 15.50 hodine sv. 
omša za nezamestnaných a núdznych na príhovor 
sv. Jána Pavla II a uctenie jeho relikvií.

Nech tieto spoločne prežité chvíle pomôžu nám 
vydať pravé ovocie lásky, takej, akú mal mních 
Silván z Hory Atos: Starec Silván sa rozpráva
s jedným z bratov pustovníkov. Ten s neskrývaným 
nadšením mu hovorí: „Boh odvrhne všetkých 
ateistov a budú sa pražiť v pekle.“ Zarmútený 
Silván sa ho pýta: „ Keď ty budeš v Raji a pozrieš sa 
do pekla, a uvidíš tam ako sa niekto praží, budeš 
šťastný a pokojný?“ „Čo robiť, sám si to zapríčinil“ 
odvetil ten. Zarmútený starec odpovedá: „ Láska to 
nezvládne.  Je potrebné modliť sa za všetkých 
ľudí.“ A Starec modlil sa celý život za všetkých ľudí. 
Modliť sa za seba zdalo sa mu čudné. Jeho dušu 
stravoval smútok z toho, že tak veľa ľudí nepozná 
Boha a jeho Lásky, preto sa modlil, aby Boh
vo svojom milosrdenstve dovolil im sa spoznať. 

P. Adam Baran OFMConv.

Slovíčko od minoritov Iba preto, že sme si zvykli neznamená,
že to už nebolí...

Katarína Suváková,
Michal Suvák

Dňa 14.06. uplynie 14 a pol roka, čo odišla do večnosti naša drahá mamička, babka, 
prababka Katarína Suváková. Dňa 16.06. bude 15 rokov, čo nás navždy opustil náš 
milovaný otecko, dedko a pradedko Michal Suvák. 

S úctou a láskou spomínajú deti s rodinami. 
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Úspechy Gymnázia sv. Františka Assiského 
v Levoči na celoštátnej úrovni

Mesiace apríl a máj prinsiedli Gymnáziu sv. 
Františka Assiského v Levoči viaceré 
významné úspechy. 

Začiatkom apríla sa Dominika Salanciová
z II. A prebojovala do celoslovenského kola 
Olympiády zo slovenského jazyka a litera-
túry, ktoré sa konalo 05. – 06. apríla 2018
v Bratislave.  V testovej časti preukázala 
teoretické znalosti zo slovenského jazyka
a literatúry a v praktickej časti výborné 
rečnícke schopnosti pri tvorbe prejavu.
V silnej konkurencii získala vo svojej kate-
górii v celoštátnom kole 1. miesto.

Úspešní boli aj tretiaci a žiaci septimy. Na 
krajskej prehliadke SOČ v Prešove postúpi-
lo 6 prác do celoslovenkého kola, ktoré sa 
konalo  24. – 27. apríla v Žiline. I tu naši žiaci, 
Viktória Cehuľová z III. A s prácou Chlieb náš 
každodenný, Ján Galajda s prácou Interak-
tívny sprievodca po námestí Levoče pomo-
cou hry Wherigo a  Zuzana Bartošová zo 
septimy s prácou Konopa siata – univerzál-
na rastlina, získali dve tretie a jedno piate 
miesto. Vďaka týmto skvelým výsledkom
v krajskom i v celoslovenskom kole sa naše 
gymnázium umiestnilo na 1. mieste v hod-
notení úspešnosti prác SOČ v rámci Prešov-
ského kraja. 

V dňoch 02. – 05. mája  sa v nádhernom 
prostredí Smolenického zámku konal jubi-

lejný 10. ročník celoštátneho kola Dejepis-
nej olympiády. Už tradične sa doň prebojo-
vali aj naši žiaci. Víťazi krajských kôl najprv 
preukazovali svoje vedomosti z dejín
v náročnom teste a následne obhajovali 
svoje práce z histórie pred odbornou poro-
tou. 

Tento rok sme mali zastúpenie v oboch 
kategóriách stredoškolákov. V kategórii A,
v ktorej si súťažiaci mohli vybrať ľubovoľnú 
tému z regionálnych dejín, našu školu 
reprezentovala Dominika Salanciová z II.A, 

ktorá obhajovala svoju prácu pod názvom 
Podoby Mestskej knižnice v Levoči v 20. 
storočí. Viktória Cehuľová z III.A si vybrala 
kategóriu B, zameranú v tomto roku na 
tému „Rok 1918 v slovenských dejinách“. 
Obhajovala svoju prácu pod názvom Vplyv 
vzniku ČSR v roku 1918 na obyvateľstvo 
Spiša. 

V celkovom súčte bodov za vedomostný 
test a obhajobu práce získali obidve naše 
mladé historičky suverénne najvyšší počet 
bodov vo svojich kategóriách, čo im obom 
vynieslo 1. miesto v celoštátnom kole Deje-
pisnej olympiády.

Viktória Cehuľová zároveň získala mimo-
riadnu cenu v podobe encyklopédie Histó-
ria za 5-násobnú účasť v celoštátnom kole 
Dejepisnej olympiády. Okrem nej bola za 
mimoriadne výsledky svojich žiakov ocene-
ná aj vyučujúca dejepisu PhDr. Soňa Pollá-
ková.

Sme na svojich žiakov hrdí a ďakujeme im 
za to, že vynikajúcimi výsledkami  na celo-
slovenskej úrovni reprezentujú nielen naše 
gymnázium, ale aj cirkevné školstvo
a vytvárajú mu v spoločnosti dobré meno. 

                                                                                      
RNDr. Janka Hozová,

riaditeľka školy

Európska únia
Európsky fond
regionálneho rozvoja

Mesto Levoča oznamuje občanom a širokej verejnosti, že prostredníctvom dodávateľa stavby ARPROG, 
akciová spoločnosť Poprad, ukončilo v mesiaci máj 2018 realizáciu projektu s názvom:

„Materská škola, Ul. Železničný riadok 3,Levoča, Elokované pracovisko, Ul. Gašpara Haina 36, Levoča – 
znižovanie energetickej náročnosti verejných budov“. 

Tento projekt bol spolu�nancovaný Európskym fondom regionálneho rozvoja, Operačný program: Kvalita 
životného prostredia, Prioritná os: 4, Investičná priorita: 4.3, �peci�cký cieľ: 4.3.1., Kód výzvy: OPKZP – PO4- SC 
431- 2015-6, vo výške 560.576,73 eur.

Mesto Levoča sa podieľalo na spolu�nancovaní projektu  vo výške 93.123,93 eur.

Miroslav Jablonovský, Mesto Levoča
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ŠPORT, CVČ OLYMP

ŠPORT

FUTBAL MUŽI „A“:

10.6.2018 –  17,00 hod.
Levoča – Kluknava 

FUTBAL DORAST:

02.6.2018  – 14,00 hod.
Levoča – Spišské Vlachy

16.6.2018  – 14,00 hod.
Levoča – Smižany

FUTBAL STARŠÍ  ŽIACI:

09.6.2018  – 10,00 hod.
Levoča – Vysoké Tatry

FUTBAL MLADŠÍ  ŽIACI:

09.6.2018  – 11,45 hod.
Levoča – Vysoké Tatry

SKVELÁ REPREZENTÁCIA 
NÁŠHO MESTA

V sobotu 19. mája 2018 sa na 4- 
dráhovej kolkárni v Mistřine uskutoč-
nil Československý pohár jednotliv-
cov a Superpohár medzi majstrami 
Čiech – Rokycany a majstrami 
Slovenska – TJ Štart Levoča. V ČS  
pohári vyhral v kategórii mužov Václav 
Trnka a v kategórii žien bola na 
druhom mieste Anna Paulusová. Po 
napínavom a ťažkom boji vyhrali naši 
kolkári aj ČS Superpohár. Netreba 
zabudnúť ani na obhájenie titulu 
MAJSTRA SLOVENSKA za sezónu 
2017/2018.

Blahoželáme!






